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Świąt białych, pachnących choinką, 

skrzypiących śniegiem pod butami, 

spędzonych w ciepłej,  

rodzinnej atmosferze, 

pełnych niespodziewanych prezentów. 

Świąt dających radość i odpoczynek 

oraz nadzieję na Nowy Rok, 

żeby był jeszcze lepszy niż ten, 

który właśnie przemija 
 

życzą 

Uczniowie Czwórkowego Koła Dziennikarskiego 

 

 

W tym wyjątkowym świątecznym czasie  
Dyrekcja PSP nr 4, życzy wszystkim uczniom i ich rodzinom, 

nauczycielom oraz pracownikom administracji i obsługi  
zdrowych, pogodnych i szczęśliwych,  

spędzonych w gronie najbliższych, 
 Świąt Bożego Narodzenia  
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Gotowi do startu? Start! 

Dziś oddajemy w Wasze ręce pierwszy numer 

Czwórkowych Newsów. Mamy nadzieję, że kwartalnik 

Wam się spodoba i z zaciekawieniem będziecie sięgać 

po jego kolejne numery. 

Każdy tu znajdzie coś dla siebie. Będziemy 

przypominać, jakie ważne wydarzenia są w danym 

miesiącu i czego nie wolno przegapić! Postaramy się 

zamieszczać krótkie opisy z życia szkoły, ale również 

pojawią się z całą pewnością wzmianki o Waszych 

zainteresowaniach i nie tylko! 

Piszcie, zgłaszajcie do nas swoje artykuły, ale również 

ciekawostki z życia szkoły lub klasy, a my  

z przyjemnością je opublikujemy! 

 ,,Czwórkowe Newsy” będą się zmieniać specjalnie dla 

Was!!!! 

Nasze Koło zaczęło działać dzięki programowi 

„Aktywny Uczeń”, który został wprowadzony w naszej 

szkole od obecnego roku szkolnego.  

W ramach jego realizacji nagradzani będą uczniowie, 

którzy są aktywni i chcą poszerzać swoją wiedzę oraz 

współdziałać w grupie kolegów i koleżanek. Warto więc 

angażować  się w życie szkoły  i reprezentować ją na 

zewnątrz.  

Przystępując do programu uczniowie otrzymali 

INDEKSY aktywnego ucznia, w których dokumentują 

swoją aktywność podczas zajęć dodatkowych. Na 

zakończenie roku dla tych, którzy uzbierają największą 

ilość stempli, zostaną wręczone bardzo atrakcyjne 

niespodzianki. Pierwszą nagrodą jest rower ufundowany 

przez Pana  Prezydenta Jarosława Górczyńskiego.   

 

Wiele nowych wyzwań i  zadań przed nami oraz przed 

Wami. Według nas jest wiele ciekawych pomysłów  

i warto z nich skorzystać! Bliższe informacje 

znajdziecie na facebooku lub stronie szkoły: 

psp4ostrowiecsuperszkolna.pl 

Przemyślcie, co będziecie robić. Wszystkich zachęcamy 

do działania. My już wybraliśmy.  

Życzymy przyjemnej lektury i mamy nadzieję, że 

spodoba Wam się szkolna gazetka!!! 
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Mikołajki          

 
 

Święty Mikołaj – patron daru człowieka dla 

człowieka 

Ze świętym Mikołajem kojarzą nam się głównie 

prezenty. I dobrze, bo jego święto pozwala nam 

przypomnieć sobie, jak przyjemnie jest dawać. 

Lubimy wybierać podarki, pakować je w ozdobne 

papiery, podrzucać ukradkiem pod choinkę albo do 

skarpet przy kominku, a potem obserwować uśmiech 

na twarzach obdarowanych. Jest tylko jeden mały 

szczegół, o którym zapominamy: Mikołaj nie 

podrzucał prezentów swoim bliskim. 

 

Dlaczego Mikołaj przychodził nocami do dzieci  

i podrzucał im paczki?  

- Bo one naprawdę umierały z głodu. 

 

Dlaczego biegł z pomocą do żeglarzy i więźniów?  

- Bo tracili nadzieję na to, że uda im się przeżyć. 

 

Biskup Mikołaj mówi dziś do Ciebie: 

- Otwórz oczy i serce! Zobacz cierpienie drugiego 

człowieka i natychmiast na nie zareaguj. Biegnij. Nie 

czekaj do jutra, bo może być za późno… 

 

Ale mówi też:  

- Warto dawać. I nie chodzi tu wcale o podarki 

materialne, bo one są tylko środkiem do osiągnięcia 

celu. Chodzi przede wszystkim o… nas. O nasze 

zainteresowanie. Nasz czas. Nie bez przyczyny Jan 

Paweł II nazwał świętego Mikołaja patronem daru 

człowieka dla człowieka. Żaden prezent, choćby 

najbardziej wymarzony, nie zastąpi Ciebie. Żadna 

zabawka nie jest warta tyle, ile wyjście na sanki. 

Żadna książka nie może równać się szczerej rozmowie 

przy herbacie. Żadna biżuteria nie wynagrodzi 

wiecznego: „Zaraz, później teraz jestem zajęty”. 

Dzisiaj to Ty bądź najlepszym prezentem! 
 

Dom świętego Mikołaja odkrył w latach 20-tych XX 

wieku pewien fiński dziennikarz. Okazało się, że 

święty Mikołaj zbudował swój dom na jednym ze 

wzgórz w miejscowości Rovaniemi. Jeżeli chcemy 

wysłać list do świętego Mikołaja, to możemy 

zaadresować go używając poniższych danych: 

Santa Claus  

Arctic Circle 96930  

Rovaniemi Finlandia 

 

Mikołajki obchodzone są 6 grudnia w dzień imienin 

Mikołaja. Zwyczaj obdarowywania najbliższych 

drobnymi prezentami smakołykami, podkład-

anymi pod poduszkę bądź do dużych kolorowych 

skarpet przetrwał do dzisiaj i jest ochoczo 

podtrzymywany przez kolejne pokolenia. Dzieciom 

opowiada się, że Mikołaj przychodzi do domu  

6 grudnia wczesnym rankiem, kiedy jeszcze śpią. 

Przez szybę sprawdza, czy buty są wyczyszczone. Jeśli 

tak, zostawia upominek dla domowników. Jeśli są 

brudne zostawia zgniłą pyrę (ziemniak). 

 

Istnieje wiele legend związanych z tym zwyczajem. 

Najbardziej wiarygodna wydaje się ta o Mikołaju  

z Licji, który od małego odznaczał się  wyjątkową 

pobożnością, dobrocią i empatią dla innych. W roku 

300 został biskupem diecezji w stolicy Myry. 

Swym poświeceniem, oddaniem, wiarą zyskał 

szacunek wśród mieszkańców. Całe życie służył 

innym oddając wszystko, co miał. Był bardzo 

skromny, nie szukał rozgłosu i wdzięczności za swoją 

pomoc, pomagał anonimowo. Zmarł 6 grudnia około 

roku 350 i został pochowany w Myrze.  

 

W XIII wieku pojawił się zwyczaj rozdawania 

w szkołach pod patronatem św. Mikołaja stypendiów  

i zapomóg 

Imiona świętego Mikołaja 

Święty Mikołaj w zależności od kraju nosi różne 

imiona. We Francji - Saint Nicolas, 

w Niemczech Sankt Nikolaus, w Rumunii oraz 

Słowenii nazywa się  Sv. Miklavž, 

w Luksemburgu Kleeschen, w Austrii 

i Szwajcarii Samichlaus, w Serbii - Sveti Nikola,  

w Turcji nosi nazwę Noel Baba, a w Brazylii Papai 

Noel, w Czechach oraz na Węgrzech - Mikuláš.  

Okiem młodego redaktora 

https://www.google.pl/imgres?imgurl=http://img22.dreamies.de/img/149/b/zfrixo5lyx5.jpg&imgrefurl=http://rodzinarodzin.pl/index.php/171206-swiety-mikolaj/&docid=ix46HWXPKmH_rM&tbnid=2Gox-IwSxG6g7M:&vet=10ahUKEwiz0seL0IvfAhWRl4sKHZ5CBiIQMwg9KAQwBA..i&w=694&h=1024&bih=651&biw=1366&q=%C5%9Bw miko%C5%82aj biskup&ved=0ahUKEwiz0seL0IvfAhWRl4sKHZ5CBiIQMwg9KAQwBA&iact=mrc&uact=8
https://www.google.pl/imgres?imgurl=http://img22.dreamies.de/img/149/b/zfrixo5lyx5.jpg&imgrefurl=http://rodzinarodzin.pl/index.php/171206-swiety-mikolaj/&docid=ix46HWXPKmH_rM&tbnid=2Gox-IwSxG6g7M:&vet=10ahUKEwiz0seL0IvfAhWRl4sKHZ5CBiIQMwg9KAQwBA..i&w=694&h=1024&bih=651&biw=1366&q=%C5%9Bw miko%C5%82aj biskup&ved=0ahUKEwiz0seL0IvfAhWRl4sKHZ5CBiIQMwg9KAQwBA&iact=mrc&uact=8
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W Stanach Zjednoczonych oraz Wielkiej Brytanii 

nazywa się Santa Claus i Father Christmas. 

Współczesny Święty Mikołaj 

Przez lata postać świętego zmieniła nieco wygląd.  

Z biskupa stał się on puszystym, starszym panem  

z długą, białą brodą ubranym w ciepły, zimowy strój. 

Taki wizerunek Mikołaja powstał dość niedawno, bo 

w 1932 r. i stworzył go Fred Mizen na potrzeby 

kampanii reklamowej Coca-Coli. Zabiegi Mizena  

i kampania koncernu odniosły tak duży światowy 

sukces, że wizerunek Mikołaja został zmieniony 

zupełnie i pozostał taki do dnia dzisiejszego. 

 

Jednak charakterystyczny czerwony kolor jego stroju 

pozostał oraz najważniejsza cecha Mikołaja, czyli 

zwyczaj obdarowywania prezentami pod osłoną nocy. 

KoD 

 

 
 

 

Przybądź Mikołaju! 
Białe pola, lasy 

toną w białym śnie. 

Pędzą konie, sanki dzwonią 

kulig szybko mknie! 

Białe, białe grzywy 

w grzywach srebrny wiatr. 

Białe drogi gwiazdy złocą 

Kulig pędzi w świat! Hej! 

Ref.  Skrzypu, skrzyp, skrzypu, skrzyp 

słychać już w oddali! 

To Mikołaj z prezentami  

leci nad chmurami! 

Skrzypu, skrzyp, skrzypu, skrzyp 

Słychać już w oddali. 

Radość dzieci tętni wszędzie, 

bo Mikołaj będzie!!! 

W każdych saniach miłość 

swoje miejsce ma. 

Każdy roześmiany,  

szczęście w duszy gra! 

Dzieci się radują, 

bałwanka budują 

My się chłodu nie boimy, 

śniegiem się bawimy!  

Ref.   Skrzypu, skrzyp… 

Lilianna Sprycha 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Piękny czas 
Już nadeszła zima, 

w bieli cały świat. 

Dzyń, dzyń dzwonią dzwonki, 

bo to świąt jest czas! 

A Mikołaj pędzi  

przez góry, przez las. 

Ma prezentów cały worek, 

by obdarzyć nas!  
Piękny czas, piękny czas 

lśni od śniegu las. 

Puszek biały okrył drzewa, 

lśni niebo od gwiazd. 

Lepimy bałwana, 

nosek z marchwi ma. 

Później łyżwy, narty,  

wiatr na soplach gra. 

Zawirował  płatek 

i na rzęsy spadł. 

Uwielbiamy wszyscy  

ten świąteczny czas!   

Marietta Major 

 

Okiem młodego redaktora 
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Coraz bliżej Święta…. 

 

SYMBOLE ŚWIĄT BOŻEGO NARODZENIA. TE 

TRADYCJE I ZWYCZAJE POWINIENEŚ ZNAĆ  

HISTORIA  BOŻEGO  NARODZENIA  

 

Boże Narodzenie w chrześcijańskim świecie 

obchodzone jest od IV w. Dawniej zwane było  

w Polsce Godami lub Godnymi Świętami (od 

starosłowiańskiego słowa god - rok). Jeszcze na 

początku naszego stulecia Boże Narodzenie 

świętowano przez 12 dni. Pierwszy dzień świąt – 25 

grudnia rozpoczynało poranne nabożeństwo. Potem 

czas spędzano przy suto zastawionym stole – na 

rozmowach, śpiewaniu kolęd, a także modlitwie   

i odpoczynku. Tego dnia powstrzymywano się od 

wszelkiej pracy: nie wolno było sprzątać, rąbać 

drewna, przynosić wody ze studni. Tradycja 

zakazywała również czesania się, przeglądania się  

w lustrze, spania w ciągu  dnia. Nie urządzano tego 

dnia wesel ani zabaw. Wizyty składane były dopiero  

w drugim dniu- św. Szczepana. 

 
Okres przed świętami to adwent (łac. adventus).  

W tradycji chrześcijańskiej chodzi o czas oczekiwania 

na powtórne przyjście Chrystusa. Trwa on od 23 do 28 

dni, rozpoczyna się w pierwszą niedzielę po 

uroczystości Chrystusa Króla.  

 

Wigilia Święta Bożego Narodzenia to przede 

wszystkim wieczerza wigilijna. Tego wieczoru cała 

rodzina zasiada przy świątecznie nakrytym stole  

i celebruje nadchodzące święta Bożego Narodzenia. 

Słowo "wigilia" pochodzi od łacińskiego "vigiliare"  

i oznacza "nocne czuwanie".   

 

Wolne miejsce dla niespodziewanego gościa  

Zanim wszyscy usiądą przy wigilijnym stole, trzeba 

oczywiście zadbać o odpowiedni wystrój i nakrycia. 

Tych ostatnich powinno być o jedno więcej niż liczba 

gości.  

 

 
 

Dzielenie się opłatkiem  

Zwyczaj ten pochodzi z początków XIX wieku. 

Dawniej oprócz tradycyjnych opłatków, 

wytwarzanych z przaśnego ciasta, chleba i wody, były 

również kolorowe opłatki. Tymi ostatnimi dzielono się 

ze zwierzętami. Kultywowanie tego zwyczaju miało je 

chronić od zapadania na rozmaite choroby. Dzielenie 

się opłatkiem, o jakim możemy mówić obecnie, jest 

symbolem wyrażenia wdzięczności i znakiem 

przebaczenia dawnych win.  

 

Po co dodatkowe miejsce przy świątecznym stole?  

Symbolizuje ono pamięć o tych, którzy nie mogą 

spędzić tegorocznych świąt razem z nami. Bywa i tak, 

że przygotowywane jest z myślą o zmarłym członku 

rodziny.  

 

Pierwsza gwiazdka  

Podług Pisma Świętego (Ewangelia wg św. Mateusza) 

to Gwiazda Betlejemska doprowadziła trzech króli 

(Kacpra, Melchiora i Baltazara) do Betlejem. Na 

pamiątkę tego wydarzenia dzieci z niecierpliwością 

wyczekują pierwszej gwiazdki na niebie - symbolizuje 

ona początek celebrowania świąt Bożego Narodzenia 

 

Liczba potraw - dlaczego dwanaście?  

Liczba dwanaście to tylko jedna z możliwych wersji. 

Według jednej z tradycji na świątecznym stole 

powinna znaleźć się nieparzysta liczba potraw, co 

zaprzeczałoby zwyczajowi, według którego symbolem 

jest liczba dwanaście. Aleksander Bruckner  

w słowniku etymologicznym języka polskiego pisał, 

że wieczerza chłopska składała się z pięciu lub 

siedmiu potraw. Bogatsi, a więc przedstawiciele 

szlachty, przygotowywali na świąteczny stół dziewięć 

potraw, natomiast arystokraci - jedenaście. Siedem to 

symbol dni tygodnia, zaś dziewięć oznacza liczbę 

chórów anielskich. Liczba dwanaście okazała się 

wyjątkiem od reguły, jednak jej symbolika jest równie 

ważna - chodzi bowiem o dwunastu apostołów.  

 

Okiem młodego redaktora 



   

6  

 

 
Symbolika potraw 

Tradycja wigilijna od wieków nakazuje, by na stole 

znalazły się potrawy przygotowane z płodów ziemi: 

pola, lasu, sadu i wody. Dlatego do dań wigilijnych 

dodajemy zboża, grzyby, mak czy groch. W czasie 

wieczerzy nie może zabraknąć również ryb i owoców. 

Każda z potraw, a konkretnie jej składniki, niosą ze 

sobą inną symbolikę.  

 

Ryby  

Według prastarych wierzeń ludowych ryby 

symbolizują płodność oraz narodziny. W wierze 

chrześcijańskiej są znakiem Jezusa Chrystusa,  

a konkretnie – odradzania się i chrztu. Ryba na stole 

wigilijnym ma również zapewnić harmonię i spokój  

w nowym roku liturgicznym.  

Niewątpliwie na stołach wigilijnych króluje 

przyrządzany na wiele sposobów karp, który jest 

symbolem długowieczności. Tradycja głosi, że ten, kto 

zje karpia w Wigilię, będzie długo żył! Co ciekawsze, 

zasuszone rybie łuski noszone w portfelu mają 

zapewnić dostatek przez cały rok! 

 

Barszcz czerwony 

Barszcz czerwony, czyli inaczej zupa z buraków, to 

również w wielu domach podstawa kolacji wigilijnej. 

Podawany jest zazwyczaj z uszkami lub grochem. 

Według wierzeń ludowych jedzenie barszczu  

w Wigilię miało zapewnić piękno i młodość do końca 

życia.  

 

Kompot z suszu  
Kompot z suszu, czyli najważniejszy napój wigilijny, 

przygotowywany jest na bazie różnych suszonych 

owoców. Znajdziemy w nim jabłka, śliwki, rodzynki,  

a także w figi! Kompot z suszu symbolizuje pokój, 

miłość i zdrowie. Ludowe przesądy głoszą, że suszone 

śliwki miały odpędzać złe moce od domowników 

podczas wigilijnej wieczerzy. Natomiast figi  

i rodzynki to symbol oczyszczenia i obfitości. 

 

Potrawy z makiem  

Mak jest symbolem obfitości. Dawniej wierzono, że 

zjedzenie potraw z makiem w Wigilię zapewni 

dobrobyt domownikom przez cały rok. Natomiast brak 

maku na stole wigilijnym mógł ściągnąć na domostwo 

nieszczęście. Dla chrześcijan to symbol wiary  

i płodności.  

 

 

Kapusta i grzyby  

Pierogi lub uszka z kapustą i grzybami to pyszna 

potrawa wigilijna, szczególnie lubiana przez dzieci.  

A czego symbolem są składniki tych dań? Według 

prastarych wierzeń kapusta kiszona miała chronić od 

złego, a także zapewnić witalność i siłę na wiosnę.  

Z kolei grzyby miały zapewnić szczęście i dostatek 

domownikom.  

 

Miód i orzechy 

Miód i orzechy, czyli podstawowe składniki wigilijnej 

kutii, mają bardzo bogatą symbolikę. Miód od wieków 

uznawany jest w wierzeniach ludowych za substancję 

magiczną, w której tkwią nadprzyrodzone moce. 

Zjedzony podczas Wigilii miał chronić przed złem,  

a także zapewnić radość i dostatek. To również znak 

obfitości, szczęścia i miłości. 

 

Orzechy to z kolei symbol tajemnicy, płodności  

i pieniędzy, choć każdy rodzaj niesie dodatkowe 

znaczenie. Orzechy włoskie symbolizują mądrość, 

laskowe płodność i cierpliwość, natomiast migdały to 

znak nowego życia i nadziei.  

 

Groch  
Według ludowych wierzeń groch w wigilijnych 

potrawach zwiastował płodność, urodzaj oraz 

pieniądze. Przesądy głoszą, ze ten, kto zje w Wigilię 

groch, przez cały kolejny rok nie będzie narzekał 

niedostatek! Potrawy z fasoli miały mieć również 

pozytywny wpływ na relacje międzyludzkie. 

Podczas wieczerzy wigilijnej należy skosztować 

każdej potrawy, by w kolejnym roku niczego nam nie 

zabrakło! 

Okiem młodego redaktora 
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Sianko pod obrusem  

Wedle jednego z licznych zwyczajów 

bożonarodzeniowych pod obrus należy położyć 

garstkę siana. Jest ono symbolem żłobka, w którym 

leżało Dzieciątko Jezus. Domownicy mogą też 

spróbować wyciągnąć źdźbło siana spod obrusa. Ten, 

który wyciągnie najdłuższe, będzie cieszył się 

największym szczęściem i powodzeniem  

w nadchodzącym roku.  

 

Śpiewanie kolęd  

Po wieczerzy wigilijnej nie może zabraknąć 

wspólnego śpiewania kolęd. Pierwsza polska kolęda 

pochodzi z roku 1424 - mowa tutaj o "Zdrów bądź 

królu anielski". Z XV wieku pochodzi również 

popularna "Anioł pasterzom mówił". Zbiory kolęd  

i pastorałek publikowano w książeczkach, zwanych 

kantyczkami. Najwięcej bożonarodzeniowych pieśni 

powstało na przełomie XVII i XVIII wieku.  

 
Choinka  

Nieodłącznym elementem świąt Bożego Narodzenia 

jest choinka. Początkowo świąteczne drzewko 

nazywano hailekrystem. Zwyczaj jego zdobienia 

przyszedł do nas z Niemiec, choinki zaczęliśmy 

dekorować dopiero na przełomie XVIII i XIX. 

Choinkę powinno się ubierać dopiero 24 grudnia.  

Jej poszczególne elementy także mają swoją 

symbolikę: światełka to znak przyjścia Chrystusa na 

świat, ozdoby są symbolem łaski Bożej, łańcuch to 

symbol węża-kusiciela, a jabłka - grzechu. Zwyczaj 

zdobienia choinki przez długi czas nie był aprobowany 

przez przedstawicieli Kościoła Katolickiego, którzy za 

symbol Narodzenia Pańskiego uznawali szopkę. 

Zmieniło się to pod koniec XIX wieku. Dzisiaj  

w katolickich domach dominują raczej drzewka 

świąteczne.  

 

 
 

Barwy Świąt Bożego Narodzenia  

Święta Bożego Narodzenia powinny kojarzyć się 

Wam z dwoma kolorami: zielonym i czerwonych. To 

w tych barwach najczęściej przygotowywane są 

ozdoby świąteczne. Zieleń jest symbolem nadziei  

i wierności, natomiast czerwień to symbol krwi 

Chrystusa.  

KoD 

 

 

Idzie Święta Noc                   
Bawimy się, a dookoła śnieg.  

Mikołaj już jedzie, już szykuje się.  

Dzwonki sań już dzwonią,  

na niebie widać go.  

Dzieci nasze idą spać, a my śpiewamy tak:                             

Idzie noc, idzie noc 

Idzie Święta Noc!                

Szczęśliwa, wesoła,                      

Wszyscy razem są!  

Bóg się nam rodzi. 

Szczęście wszystkim da.                    

I będziemy razem tańczy               

do białego dnia!                        

Trzeba cieszyć się. 

Święta to jest czas. 

To szczęśliwe dni, 

by z rodziną być!  

                             Paulina Krzos 

Okiem młodego redaktora 
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Pomysły na świąteczne 

prezenty  
 

Zwyczaj obdarowywania prezentami jest obchodzony 

w większości regionów świata w Boże Narodzenie.  

W Polsce jest on obchodzony w Wigilię. Prezenty 

odnajduje się pod choinką. W niektórych tradycjach 

samo drzewko bywa niespodzianką dla dzieci i gości.  

Tradycja znana jest od XIII wieku i nawiązuje do 

darów, jakie złożyli Trzej Królowie Jezusowi podczas 

wizyty w Betlejem. Na skutek przenikania do 

europejskiej tradycji elementów kultury anglosaskiej 

(w szczególności amerykańskiej) także w Europie 

święty Mikołaj utożsamiany jest coraz częściej  

z Bożym Narodzeniem i świątecznymi prezentami.  
 

Oto nasze pomysły na mikołajkowe i gwiazdkowe 

prezenty. Polecamy oraz proponujemy szczególnie te,  

samodzielnie wykonane. 

 

OZDOBA ŚWIĄTECZNA –  

ŚNIEŻNA KULA 
Składniki: 
słoik, figurka, sztuczny śnieg 

lub brokat, woda, klej. 

 

Sposób wykonania: 

1.Od wewnętrznej strony 

wieczka należy przykleić 

figurkę. 

2.Wlać do słoika wodę (prawie 

do pełna). 

3.Dodać do wody dodatki 

typu: sztuczny śnieg lub brokat. 

4.Mocno zakręcić i odwrócić do góry nogami. 

GOTOWE!!! 
 

BOMBKA CHOINKOWA  

Z CEKINAMI  
 

Składniki: 

kula styropianowa, 

kolorowe cekiny, 

szpilki krawieckie, 

wstążeczka lub 

sznurek 

 

Sposób wykonania: 

Najpierw pomyśl, 

jaki wzór z cekinów ma się znaleźć na bombce. Potem 

zacznij od przypinania ich szpilkami do styropianowej 

kuli. Zrób z cekinów jedną linię, w najszerszym 

miejscu kuli. Przypinaj cekiny tak, żeby trochę na 

siebie zachodziły. Po obu stronach tak utworzonej linii 

przypinaj cekiny rzędami. Jeśli masz cekiny w kilku 

kolorach, możesz układać z nich rozmaite wzory: 

pasy, zygzaki, gwiazdki, kwiaty. Na końcu przyczep 

do styropianowej bombki zawieszkę. Możesz ją 

wykonać z kawałka wstążki lub sznureczka. Utnij 

wstążkę i złóż ją tak, żeby oba końce się stykały. 

Przebij je szpilką i przypnij do bombki. Możesz 

wzmocnić zawieszkę jeszcze jedną lub dwiema 

szpilkami. Styropianowa kula z cekinami jest lekka, 

więc zawieszka raczej nie będzie potrzebowała innego 

wzmocnienia. Gotowe! 
 

 
 

Zapamiętajcie: Pierwsze wrażenie ma bardzo duże 

znaczenie także w przypadku prezentów. Pięknie 

opakowany wzbudza zachwyt, a jego rozpakowanie 

jest czystą przyjemnością. Niestety, nie tak łatwo 

opanować tę trudną sztukę. 

Podpowiadamy, jak zapakować prezenty, aby 

wywołać błysk zachwytu w oczach najbliższych.  
 

Wykorzystaj słodkości 
Prezent zapakuj w szary lub brązowy papier i przewiąż 

go zieloną/czerwoną/złotą wstążką. Możesz też zrobić 

to za pomocą zwykłego, brązowego sznurka. W 

pierniczkach zrób dziurkę i przymocuj je do 

opakowania. Możesz też dodać cukrową laskę. 
 

Użyj gałązek świerku i szyszek 

One również świetnie skomponują się z szarym lub 

brązowym papierem. W tym przypadku postępuj tak 

samo jak z propozycją pierwszego opakowania. Tym 

razem zamiast słodyczy dołącz gałązkę świerku i 

szyszki. Radzimy, aby nie przymocowywać ich 

wstążką, ale brązowym sznurkiem. 
 

Wytnij gwiazdki z tektury 

Gotowe gwiazdki pomaluj białą farbą. Po wyschnięciu 

przymocuj je do szarego/brązowego opakowania za 

pomocą niebieskiej wstążki. Na koniec użyj 

sztucznego śniegu w spray’u. Spryskaj nim całe 

opakowanie. 

Sonia, Liliana, Marietta 

Rady i porady 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Bo%C5%BCe_Narodzenie
https://pl.wikipedia.org/wiki/Jezus
https://pl.wikipedia.org/wiki/Betlejem
https://pl.wikipedia.org/wiki/%C5%9Awi%C4%99ty_Miko%C5%82aj_(kultura_masowa)
http://party.pl/porady/dom/wnetrza/bombki-choinkowe-z-filcu-krok-po-kroku-95683-r1/
https://www.google.pl/imgres?imgurl=http://rekodzieloartystyczne.blox.pl/resource/DSC02942.JPG&imgrefurl=http://rekodzieloartystyczne.blox.pl/2010/10/Bombki-cekinowe-pierwsze-w-tym-roku.html&docid=A4ea0UWb6Fc1mM&tbnid=ELGczeFBRVwpYM:&vet=10ahUKEwjxxaDC95rfAhXklosKHap7AB8QMwi4ASg6MDo..i&w=640&h=531&bih=651&biw=1366&q=bombka z cekinami&ved=0ahUKEwjxxaDC95rfAhXklosKHap7AB8QMwi4ASg6MDo&iact=mrc&uact=8
https://www.google.pl/imgres?imgurl=http://rekodzieloartystyczne.blox.pl/resource/DSC02942.JPG&imgrefurl=http://rekodzieloartystyczne.blox.pl/2010/10/Bombki-cekinowe-pierwsze-w-tym-roku.html&docid=A4ea0UWb6Fc1mM&tbnid=ELGczeFBRVwpYM:&vet=10ahUKEwjxxaDC95rfAhXklosKHap7AB8QMwi4ASg6MDo..i&w=640&h=531&bih=651&biw=1366&q=bombka z cekinami&ved=0ahUKEwjxxaDC95rfAhXklosKHap7AB8QMwi4ASg6MDo&iact=mrc&uact=8


 

 9 

 

Ślubowanie pierwszaków 

10 października 2018 r. odbyło się bardzo ważne 

wydarzenie dla społeczności uczniowskiej- 

ślubowanie i pasowanie na ucznia. Był to dzień długo 

wyczekiwany. Podczas ceremonii dwie klasy pierwsze 

złożyły uroczyste ślubowanie na sztandar szkoły,  

a następnie dyrektor  Agnieszka Batóg dokonała aktu 

pasowania na ucznia. 

Na pamiątkę tak ważnego spotkania uczniowie klas 

pierwszych otrzymali legitymacje szkolne  

i indeksy. 

Podczas części artystycznej pierwszaki 

zaprezentowały swoje talenty wokalne, recytatorskie  

i taneczne, wzbudzając aplauz zgromadzonej 

publiczności.  

Po części oficjalnej uczniowie wraz z wychowawcami 

- p. Marzeną Wosiek i p. Dorotą Dulny udali się do 

klas na słodki poczęstunek. 

  

 
Uczniowie klasy I a 

 
Uczniowie klasy I b 

 

Stypendia rozdane 

W naszej szkole w dniu 10 października 2018 r. 

zostały wręczone stypendia naukowe i sportowe  

ufundowane przez Prezydenta Miasta  Jarosława 

Górczyńskiego.   

Za wyniki w nauce otrzymali: Adamska Beata, Banaś 

Sonia, Kasprowicz Michał, Kazimierska Kamila, 

Kwiatkowska Nella, Lipińska Kinga, Major Marietta, 

Młodawski Piotr, Niewiadomska Katarzyna, Olech 

Nicola, Pierzchała Antonina, Surowiecka Natalia, 

Susfał Wiktoria i Tłuczkiewicz Julia,  

Za osiągnięcia sportowe: Kaczor Bartosz, Kłonica 

Zuzanna, Sałkowska Aleksandra 

Na uroczystość pod hasłem: ,,Wiedza jest drugim 

słońcem” przybyli również zaproszeni goście- Radni 

Miasta: p. Mariusz Łata oraz p. Aron Pietruszka. Wraz 

z p. dyr. Agnieszką Batóg wręczali  uczniom 

przyznane im wyróżnienia oraz pogratulowali tak 

wybitnych osiągnięć, motywując także do dalszej 

pracy. 

Uroczystość umiliły występy artystyczne uczniów 

naszej szkoły. 

KoD 

 

 

Dzień Zdrowego Śniadania 

8 listopada obchodziliśmy w Polsce Dzień Zdrowego 

Jedzenia i Gotowania. Z tej okazji w naszej szkole 

zorganizowano Dzień Zdrowego Śniadania. 

 

Z badań wynika, że uczniowie, którzy spożywają 

prawidłowo skomponowane śniadanie, szybciej 

pracują na lekcjach, popełniają mniej błędów, mają 

więcej pomysłów i uzyskują lepsze wyniki. 

 

Samorząd Uczniowski zorganizował akcję 

przygotowywania zdrowych kanapek, które następnie 

zostały zawiezione jako poczęstunek do Radia 

Ostrowiec. 

KoD 

Z życia szkoły – w telegraficznym skrócie 
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Dzień Życzliwości i Pozdrowień  

,,JEŚLI USUWA SIĘ Z ŻYCIA MIŁOŚĆ   

I ŻYCZLIWOŚĆ, TO USUWA SIĘ 

WSZELKĄ PRZYJEMNOŚĆ”. 

Cyceron (106 - 43 p.n.e.) 

  
21 listopada obchodzony jest jako Światowy Dzień 

Życzliwości i Pozdrowień, dzień dobrych uczynków  

i pozytywnych emocji. Idea tego święta wywodzi się 

ze Stanów Zjednoczonych z 1973r., kiedy to dwaj 

bracia Brian i Michael Mc Cormack postanowili 

zareagować na konflikt zbrojny pomiędzy Egiptem  

a Izraelem. Chcieli pokazać światu, iż walka i zawiść 

szkodzą, nie budują. Inicjatywa życzliwości miała za 

zadanie przekonać rządzących do rozwiązywania 

problemów w sposób pokojowy, a nie zbrojny. 

 

Uśmiechnij się czasem do świata!  

Szczerze powiedz coś miłego! 

Zrób dobry uczynek!  

Dotrzymaj dobrego towarzystwa! 

 

Oryginalna nazwa święta brzmi Hallo World Day  

i symbolizuje cel tego dnia, czyli mówienie „hallo” 

(cześć) do przynajmniej dziesięciu osób dziennie. 

Obecnie Dzień Życzliwości obchodzony jest w ponad 

180 krajach. Jego celem jest uwrażliwienie ludzi na 

wzajemną życzliwość, wzbudzenie w nich 

pozytywnych emocji. Jest to apel przeciwko 

problemom i często smutnej rzeczywistości. 

 

Przesłanie akcji jest proste – bądźmy życzliwi 

codziennie, a nie tylko od święta. 

Pamiętajmy, że pozytywna energia, którą 

przekazujemy w świat do ludzi, wraca do nas  

z nawiązką!  
 

 
 

Bycie życzliwym to całkiem prosta sprawa. Wymaga 

od nas jedynie pokładów pozytywnej energii i dobrego 

nastawienia do świata i ludzi oraz szczerych chęci. 

Tylko tyle, a tak wiele może zmienić wokół nas! 

Bądźcie życzliwi! 

 

W Dniu Życzliwości uczniowie z koła tanecznego  

z klasy 2 a i 2 b wraz z panią Moniką Majewską 

wręczali przechodniom kolorowe balony z miłymi 

słowami, a następnie odwiedzili przedszkolaków  

z Przedszkola nr 11, gdzie wspólnie bawili się, 

tańczyli i wykonali kolorowy plakat z okazji tego 

święta. 

KoD 

 
 

 

Z życia szkoły – w telegraficznym skrócie 
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Światowy Dzień Telewizji 

Obchody Światowego Dnia Telewizji były okazją  do 

odwiedzenia pracowników naszych lokalnych 

mediów, przeprowadzenia z nimi wywiadu  

i przekazania życzeń. Zobaczyliśmy studio 

nagraniowe i stanowiska montowania materiału 

filmowego. Mogliśmy także spróbować swoich sił 

jako dziennikarze, przeprowadzając wywiad na żywo. 

Było to dla nas niesamowite przeżycie.  

 

- Na początku się stresowałam,  lecz wydaje mi się, że 

to był bardziej motywacyjny stres.  Rozmawialiśmy 

długo, aż tu nagle: trzy, dwa, jeden i startujemy! To 

było takie ekscytujące. Wywiad wypadł świetnie, a ja 

mam satysfakcję, że już tak w młodym wieku 

rozpoczynam karierę dziennikarza - powiedziała 

Sonia. 

 

- Byłem bardzo podekscytowany tym wydarzeniem.  

W trakcie wywiadu okropnie się stresowałem, jak się 

okazało niepotrzebnie. Wszyscy byli mili i chętnie 

odpowiadali na nasze pytania. Dowiedziałem się wiele 

o pracy dziennikarza- dodał Michał. 

 

- Nie potrafię ubrać w słowa, jak wielkie wrażenie 

wywarł na mnie udział w tym wydarzeniu. To 

ogromne przeżycie, pełne emocji - od radości, euforii, 

po strach i lęk przed kamerą. Dzięki obecności  

i wskazówkom zawodowców, szybko pokonałam 

wszelkie obawy. Gdy tylko otrzymaliśmy sygnał do 

rozpoczęcia swoich sił jako dziennikarze, na twarzy 

pojawił się mi uśmiech, a rytm serca wrócił do normy. 

Wizyta w TV Ostrowieckiej przyczyniła się do tego,  

iż postanowiłam podjąć próbę pracy jako dziennikarz. 

– powiedziała Lilianna. 

 

- Gdy byłyśmy w telewizji, czułyśmy wielkie 

podekscytowanie i radość. Była to nasz pierwsza 

wizyta w studiu telewizyjnym i pierwszy występ przed 

kamerą. Na początku czułyśmy lekki stres i  nie 

byłyśmy pewne siebie. Szybko go jednak 

pokonałyśmy. Praca dziennikarza jest świetna  

i bardzo chciałybyśmy pracować w studiu 

telewizyjnym – zrelacjonowała Marcelina, Amelka 

i Maja.  

Wszystkich zachęcamy do oglądania lokalnych 

wiadomości. 

Tegoroczna edycja Święta Telewizji skupia się 

pod hasłem ,,Kochamy Telewizję” i my też to 

potwierdzamy!  Telewizja była, jest i będzie 

nam wszystkim potrzebna! 
 

 

 
 

 
 

 

 

Z życia szkoły – w telegraficznym skrócie 

https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
https://pl-pl.facebook.com/114658525883742/photos/122544521761809/
http://www.smkrzemionki.pl/index.php/serwis-informacyjny-ltvk
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Dzień bez podręcznika 
Od 6 grudnia br. w naszej 

szkole wprowadzony 

został „Dzień bez 

podręcznika”. 

W związku z tym 

uczniowie nie przynoszą 

podręczników, jedynie 

zeszyty oraz przybory 

szkolne, a wszystkie 

lekcje realizowane są zgodnie z planem. 

Kolejne Dni bez podręcznika będą 13 dnia każdego 

miesiąca. W przypadku gdy 13 przypadnie na dzień 

wolny od nauki wskazywany jest inny dzień w danym 

miesiącu. 

 

Szlachetni uczniowie  
Uczniowie naszej szkoły, ich rodzice oraz pracownicy 

wzięli udział w corocznej akcji „Szlachetna Paczka”. 

Reprezentanci samorządu uczniowskiego przez dwa 

tygodnie angażowali społeczność szkoły do udzielenia 

wsparcia potrzebującym. 

Dzięki zaangażowaniu wielu osób z naszej szkoły 

można było pomóc rodzinie Pani Natalii, matce 

samotnie wychowującej dwójkę dzieci,  

w przygotowaniu radosnych świąt Bożego 

Narodzenia.  

 
 

Uczniowie Szkolnego Koła Caritas z okazji 

Światowego Dnia Wolontariatu  rozpoczęli akcję 

zbierania i rozdawania  paczek dla osób biednych oraz 

potrzebujących. Rozprowadzali również kartki 

świąteczne na rzecz Fundacji ,,Sursum Corda”- 

dochód ze sprzedaży przeznaczony był na rzecz 

chorych dzieci.  

Z wielkim zaangażowaniem włączyli się także do 

Ogólnopolskiej Zbiórki Żywności pod hasłem 

,,Pomagam”. Zbierali w sklepie żywność dla 

najbiedniejszych. 

 
Szkolne Koło ,,Caritas” było również organizatorem 

Balu Wszystkich Świętych dla uczniów Szkoły 

Specjalnej w Ostrowcu Św.  Rozprowadzali cegiełki 

edukacyjne na rzecz dzieci niepełnosprawnych dla 

Fundacji ,, Pomóż i Ty”.  

Kolejna akcja to „Daj przysmaka dla psiaka”, której 

inicjatorem była klas VII b, a włączyli się do niej 

wszyscy uczniowie naszej szkoły. Przynosili oni 

karmę dla psów i kotów oraz koce, które zostaną 

przekazane do schroniska dla zwierząt. 
KoD 

W murach uczelni 
W ramach współpracy Szkoły Głównej Gospodarstwa 

Wiejskiego w Warszawie z naszą szkołą  

6 grudnia byliśmy z wizytą w uczelni. Na spotkanie 

zaproszeni zostaliśmy przez Dziekana Wydziału Nauk 

i Żywieniu Człowieka i Konsumpcji Panią prof. zw. dr 

hab. Krystynę Gutkowską. Podczas prezentacji jaką 

nam przedstawił Prodziekan dr inż. Robert Zaremba 

dowiedzieliśmy się o kierunkach jakie można 

studiować na uczelni oraz o tym jak ważne jest 

prawidłowe odżywianie.  Później poszliśmy do 

pracowni, gdzie odbywają się zajęcia. Byliśmy  pod 

dużym wrażeniem, ponieważ   miejsce to 

przypominało dużą kuchnię. Widzieliśmy urządzenie, 

które imitowało zęby człowieka, a także lodówkę  

w której temperatura osiągała -80
o
C. Z dużym 

entuzjazmem wysłuchaliśmy prelekcji oraz poczuli 

namiastkę życia studenckiego.  

  

Z życia szkoły – w telegraficznym skrócie 
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Nasi uczniowie  - Wywiad  

z Julią Tłuczkiewicz -  

na co dzień  skromną  

uczennicą klasy VI b 
Młoda wokalistka Julia Tłuczkiewicz podopieczna 

Ryszarda Góry z Ogniska Pracy Pozaszkolnej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim, uczennica Szkoły 

Podstawowej numer 4 została wyróżniona na trwającym 

trzy dni XXVIII Międzynarodowym Festiwalu, Super 

Mikrofon Radia Jard” w Białymstoku. W festiwalu 

wzięła udział rekordowa liczba uczestników. W różnych 

kategoriach wiekowych zaprezentowało się ponad 400 

osób. Byli to soliści, duety i zespoły wokalne z całej 

Polski i krajów ościennych, między innymi z Białorusi, 

Rosji i Łotwy.  

 

 
 

W poniedziałek 15 października odebrałaś w Kielcach 

nagrodę, czy możesz nam uchylić rąbka tajemnicy? 

Co to była za uroczystość? Jaką piosenkę 

zaprezentowałaś? 

-W poniedziałek śpiewałam w Filharmonii 

Świętokrzyskiej i odebrałam stypendium artystyczne 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego. Podczas 

uroczystości zaprezentowałam dwa utwory: „Szare żagle 
dnia” i „Radość najpiękniejszych lat”. 

 

Jak udaje Ci się pogodzić naukę z rozwijaniem swoich 

pasji? 

-To trudne zadanie, ale jestem osobą upartą i co sobie 

zaplanuję, to realizuję w rzeczywistości. Do tego dodam 

jeszcze: dla chcącego, nie ma nic trudnego. 
 

Gdzie rozwijasz swoje pasje i ile czasu na to 

poświęcasz? 
-Na skrzypcach uczę się grać w PSM 1.stopnia  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Gram tam także w zespole 

skrzypcowym, który prowadzi  pani  Magdalena Pałgan. 

Ponadto szkolę się w Warszawie w studium wokalnym 

Voice and More, pod okiem trenerki– Anny Stokalskiej  

a także w Ostrowcu Św. w studium wokalnym Pandora, 

gdzie uczy mnie pani Ewa Gaworowska. Często śpiewam 

w duecie Pandorki  z moja najlepszą przyjaciółką 

Matyldą Szklarską, a także w  chórze w PSM 1. stopnia 

„Świętokrzyskie Bemolki” pod kierownictwem pani Ewy  

Jurkowskiej – Siwiec. Oprócz tego trenuję gimnastykę 

fittnes. Poświęcam na to wszystko bardzo dużo czasu.  

W PSM jestem prawie codziennie. Do  Warszawy na 

lekcję śpiewu jeżdżę dwa razy w miesiącu, a w Ostrowcu 

Św. mam lekcje  raz w tygodniu.  

 

Jesteś laureatką wielu konkursów, którą nagrodę 

cenisz najbardziej? 
-Najbardziej cenię III miejsce, które otrzymałam na 

Międzynarodowym Festiwalu w Bochni i II nagrodę na 

Ogólnopolskim Festiwalu „Tęczowych piosenek Jana 

Wojdaka”, który odbywa się w Krakowie. Tam także 

dostałam nagrodę w wysokości 1000zł na nagranie 

piosenki na płytę „Tęczowych piosenek Jana Wojdata”, 

której premiera będzie 11 listopada 2018r. w Krakowie. 

Również ważną nagrodą było zajęcie I miejsca  

w Ogólnopolskim Festiwalu piosenki Anny Jantar  

w Głownie i I miejsca na Ogólnopolskim Festiwalu 

Pieśni Patriotycznej w Kocku. 

 

Brałaś również udział w programie telewizyjnym 

„Mali Giganci”, jak wspominasz tamten okres? 

-Ten czas wspominam bardzo miło. Była tam świetna 

atmosfera i poznałam wielu fajnych ludzi. Bardzo dobrze 

się tam czułam i bawiłam. 

 

Jakich rad udzieliłabyś innym, którzy mają talent? 

-Na pewno radziłabym im, aby się nie poddawali, gdy 

coś nie wychodzi i byli wytrwali oraz cierpliwi. 

 

Masz wiele pasji i zainteresowań. Co lubisz robić 

najbardziej? 

-Wszystkie moje pasje bardzo lubię i nie potrafiłaby  

z żadnej zrezygnować. Gdybym miała jednak wybierać, 

to najbardziej lubię grać na skrzypcach. 

 

Co chciałabyś robić w przyszłości? 

-W przyszłości chciałabym zostać piosenkarką  

i skrzypaczką. 

 

Jaka jest Twoja recepta na sukces? 
-Aby osiągnąć sukces, najważniejsza jest ciężka praca  

i cierpliwość. W praktyce potwierdza się stare 

przysłowie: Bez pracy nie ma kołaczy.  

 

Bardzo dziękujemy za wywiad i życzymy Ci jeszcze 

wielu innych wspaniałych sukcesów. Jesteś świetna! 

Tak trzymaj! 

-Dziękuję bardzo. Wszystkich uczniów zachęcam do 

rozwijania swoich talentów, naprawdę warto, próbujcie 

swoich sił.  

KoD 

„Czwórkowe” talenty 
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Nasza szkoła w oczach 

absolwentów 
 
 „Czwórka”, „Czwórka” – szkoła miła. 

Uczy, bawi i rozwija. 

Tu się uczą miłe dzieci. 

Każde z nich przykładem świeci. 

 Nasi nauczyciele o nas dbają. 

 Trudną wiedzę do głów nam wkładają. 

 Niech nam „Czwóreczka” wiecznie trwa 

 i o następne pokolenia także dba! 

Agnieszka Szymczyk 

 

Szkoła to miejsce naszej nauki.  

Uczyły się tu babcie, 

a teraz my – ich wnuki! 

Aby życie w szkole było bezpieczne, 

każde dziecko musi być grzeczne. 

Po schodach trzeba schodzić powoli, 

bo kiedy się przewrócisz to bardzo boli. 

Nie należy krzyczeć i hałasować, 

gdyż może to kogoś denerwować. 

Trzeba być uprzejmym i miłym, 

a wtedy będą Was wszyscy lubili. 

Michał Stobnicki 

  

Szkoła to jest czarodziejskie miejsce, 

w którym mocniej bije każdemu serce. 

Tu są miłe dzieci i fajni nauczyciele. 

A w każdej książce wiedzy i ciekawostek jest wiele. 

 Na zajęciach wesoło i miło płynie nam czas, 

 bo nasi pedagodzy świetnie uczą nas. 

 Nikt się tu nie nudzi i nie narzeka. 

 Każdy z nas chce wyrosnąć na dobrego  

       człowieka. 

Rafał Wojda 

 

Nasz szkoła „Czwórka” 

zasłynęła na okoliczne podwórka. 

Zasłynęła wiedzą i uczniami, 

co zachwycają miasto swoimi osiągnięciami. 

 „Czwórko!, kochano „Czwórko!’. 

 Jesteś wizytówką na całe podwórko. 

 Chwalmy więc szkołę na wszystkie kraje, 

 bo tu smutki i nuda nigdy nie nastaje. 

Michał Stobnicki 

 

 

 

„Dziękuję Ci za Niepodległą. 

List do …” 
 

Polska niepodległość ma wielu ojców, ale wśród tych, 

którzy walczyli o odzyskanie wolności naszych 

przodków, Olaf  Jurek wybrał Józefa Bema. Jesteście 

ciekawi dlaczego? Przeczytajcie jego pracę konkursową, 

za którą zajął II miejsce:  
 

Ostrowiec Świętokrzyski, 24 marca 2018r. 
 

Drogi Panie Generale Józefie Bemie! 

Piszę ten list, gdyż pragnę Panu podziękować za trud i 

wielką odwagę jaką wykazał Pan w podejmowaniu 

wszelkich działań w walce o wolność naszej Ojczyzny. 

Chcę, aby wiedział Pan, że jest naszym bohaterem 

narodowym i wzorem godnym naśladowania dla 

wszystkich pokoleń Polaków. To między innymi dzięki 

Pana godnej postawie udało się rozbudzić nadzieje 

naszego narodu na odzyskanie niepodległości Polski.  

Jestem pełen podziwu, że podejmował Pan prace 

badawcze nad wojskową pirotechniką oraz bronią 

rakietową, mając na celu udoskonalenie materiałów 

wybuchowych i zapalających oraz ich napędy.  Dzięki 

temu opanował Pan do perfekcji trudną sztukę 

artyleryjską i znacznie rozwinął podstawy naukowe w 

tym zakresie. W 1819 r. napisał Pan w języku francuskim 

i opublikował pracę o swoich eksperymentach, która 

została w 1820 r. przełożona na język niemiecki. Wiem 

też, że wykładał Pan artylerię oraz nauki fortyfikacyjne w 

Zimowej Szkole Artylerii. To właśnie dzięki Panu 

utworzono w armii polskiej pierwsze oddziały artylerii 

rakietowej, zwanej rakietnikami.  

W czasie powstania listopadowego wykazał Pan 

niezwykły talent militarny, z ogromnym 

zaangażowaniem dowodził  Pan oddziałami Polaków 

walczących o odzyskanie niepodległości ojczyzny. 

Odniósł Pan liczne zwycięstwa, m.in. pod Domanicami, 

małą mazowiecką wsią, pod Iganiami, czy pod 

Przetyczem, gdzie dzięki celnemu kierowaniu ogniem 

podległej kompanii wojska rosyjskie zmuszone były 

dokonać odwrotu. Podobne zwycięstwa odniósł  Pan  

w kilku innych potyczkach m.in. pod wsią Długosidło 

koło Wyszkowa, nad rzeką Orzyc, pod Rużem oraz 

Złotorią. Wielką odwagę i brawurę wykazał Pan także  

w bitwie pod Ostrołęką, kiedy to dowodzona przez Pana 

szarża artyleryjska zatrzymała natarcie wojsk rosyjskich 

 i niedobitki polskich żołnierzy mogły się bezpiecznie 

wycofać. To właśnie heroiczne działanie znacznie 

zmniejszyło rozmiary porażki naszych wojsk. Mimo że 

powstanie listopadowe upadło, to jednak każda armia na 

świecie chciałaby mieć takiego generała, który jest 

wzorem dowódcy, jakich mało.  

Pan, inżynier wojskowy, strateg,  polski generał, 

artylerzysta o niezwykłych, rozległych umiejętnościach 

technicznych, wódź naczelny powstania węgierskiego, 

„Czwórkowe” talenty 
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feldmarszałek Imperium Osmańskiego, pisarz, działacz 

polityczny Wielkiej Emigracji zawsze miał na celu dobro 

ojczyzny. To Pan stworzył możliwość kształcenia 

technicznego i podnoszenia kwalifikacji zawodowych 

Polaków przebywających za granicą. To właśnie Pan 

uważał, że obowiązkiem każdego Polaka jest dbać  

o samokształcenie, bo ojczyzna powinna mieć ,,synów 

zdatnych i utalentowanych”. To Pan pomagał rodakom  

w zdobywaniu pracy i umiejętności, by mogli w 

przyszłości przenieść swoją wiedzę i nowe technologie 

do kraju ojczystego.  

Człowiek, który podejmuje walkę o wolność swojego 

narodu,  dba o dobro swojej ojczyzny, zasługuje na 

uznanie i szacunek.  Dlatego też gorąco Panu dziękuję za 

wszelkie dokonania, podtrzymywanie ducha narodowego 

Polaków oraz rozwój nauki społeczeństwa polskiego. 

Jesteśmy dumni, że mamy tak zacnego rodaka. 

Z poważaniem 

Olaf Jurek  

 

 
Sobowtór Józefa Piłsudskiego 

 
Ogromne wąsy to jego znak rozpoznawczy.  

A kiedy ubierze mundur i nałoży na głowę 

maciejówkę, podobieństwo jest bezsprzeczne - kubek 

w kubek marszałek Józef Piłsudski. Poznajecie, kto to 

jest?  Czekamy na rozwiązanie tej trudnej zagadki? 

KoD 

“MYŚMY WCIĄŻ DO 

NIEPODLEGŁEJ SZLI...” – 

Ministerstwo Edukacji Narodowej zaprosiło uczniów  

z terenu całej Polski do udziału w specjalnym 

konkursie poetyckim  z okazji 100-lecia odzyskania 

przez Polskę niepodległości. 

Konkurs poetycki adresowany był do młodzieży, która 

pragnie poprzez własnoręcznie ułożone strofy opisać 

uczucia lub postaci związane z polskimi dążeniami 

niepodległościowymi.  

My również odpowiedzieliśmy na ten apel  

i wysłaliśmy prace na konkurs. Trzymamy kciuki za 

młodych poetów! 

 

Twórczość Młodych Talentów 

 

Urodziny 

100 lat! 100 lat, Polsko moja! 

Nadszedł czas na tort i świeczki. 

Dzielnie żyłaś w trudach, znojach. 

Dziś kremowe jesz babeczki. 

 

Przeszłaś wojnę i powodzie. 

Naród czasem dał Ci w kość. 

Nie straciłaś na urodzie. 

Nigdy też nie miałaś dość. 

 

Autostrady i hotele, 

parki, szkoły i teatry. 

Miejsc do pracy dałaś wiele. 

Podróżować może każdy. 

 

100 lat Polsko urodziwa! 

Niech zazdrości każdy Ci. 

Kolorowa i prawdziwa. 

Z Tobą spełniam swoje sny. 

                       Tatiana Dryjas 

 

„Czwórkowe” talenty 
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11 Listopada 

Polska wolna! Znowu cała! 

Niepodległość odzyskała! 

Wszyscy dumni i radośni 

posmakują smak wartości. 

123 lata w niewoli 

wszystkich nas to do tej pory boli. 

Dawne smutki, wszystkie żale  

Zamieniamy na tę chwałę. 

                              Sonia Banaś 

 

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plakaty i kartki  z życzeniami dla Niepodległej 

 

 

OJCZYZNA 

 

Flagi biało – czerwone furkoczą na wietrze 

Z ust rwą się słowa doniosłego Mazurka 

Niedługo piękna i dostojna rocznica 

To dla Ciebie Ojczyzno nasza laurka 

 

Rośnij nam w siłę i potęgę 

Nie zapominając o tych, co Cię tworzyli 

To powstańcy, żołnierze i patrioci waleczni 

o polską mowę i wolność się bili 

 

Hołd Ci dzisiaj składają młodzi 

Cała nasza gromada wesoła 

Żyjący w wolnym kraju Polacy 

Tego nas uczy PSP nr 4, polska szkoła 

 

Świętujmy radośnie 100 – lecie wolności 

Nastały bowiem dni wielkiej chwały 

Ojczyźnie niech zakwitnie milion róż 

i skrzydłami zatrzepocze Orzeł Biały 

Hubert Prasek 

 
 

NIEPODLEGŁOŚĆ 
 

Leżą wiązanki, palą się znicze 

-to wszystko wyraz wdzięczności. 

Dzięki żołnierzom od Naczelnika 

mamy już sto lat wolności. 
 

Cieszą się starsi, cieszą się młodzi, 

bo dni szczęśliwe dziś mamy. 

Każdy z radością Święto obchodzi, 

bo niepodległość dziś mamy. 

 

Cieszy się Zosia, cieszy się Jasiu, 

cieszą się klasy całe. 

Dziś pójdą wszyscy w radosnym marszu 

pod biało-czerwonym sztandarem. 
 

Idą radośni, pieśni śpiewają, 

hasła wolności skandują. 

Tak w całej Polsce, dzięki Legionom, 

wiek niepodległości świętują. 
 

Idzie Prezydent, idzie rząd cały, 

dziś idą ręką w rękę. 

Na bok niesnaski, na bok podziały, 

bo to jest święto wielkie. 
 

Chcieli nam zepsuć Święto faszyści, 

chciały też inne odłamy. 

Nie pozwolimy na to my wszyscy 

i marszu im nie oddamy. 
 

Łopoczą flagi, słychać śpiew głośny 

- patrioci idą w pochodzie. 

Bo to dla wszystkich jest dzień radości 

i obchodzimy go godnie. 
 

Będą festyny, zabawa będzie, 

naród się będzie bawił. 

Jak okiem sięgnąć w stolicy- wszędzie 

Piłsudski nam wolność zostawił! 

Wiktoria Milewicz 

„Czwórkowe” talenty 
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O zdrowym żywieniu 

 
Przeczytajcie, co o zdrowym żywieniu sądzą nasi 

szkolni poeci. Na pewno warto dostosować się do ich 

rad.  Polecamy! 

 

 
Rady 

 

Zdrowym chcesz być? 

Codziennie rano ćwicz. 

Jedz marchewkę i pietruszkę, 

a czasem nawet gruszkę. 

Z zieleniny jedz sałatki, 

abyś piękny był i gładki. 

Biegaj śmiało, w wodzie pływaj, 

zdrowy będziesz jak ta ryba..  

Ciężkie sosy, tłuste mięsa 

- tego nie bierz ani kęsa. 

Dużo ruchu, zdrowej dietki, 

a dożyjesz nawet setki! 

Tatiana Dryjas  

 

 

 

Skarb  

 

Duży ogródek przed domem mamy. 

Świeże warzywa i owoce codziennie zjadamy. 

Posiłek ten w witaminy jest bogaty. 

Jeśli nie wierzysz, zapytaj taty. 

Pyszne potrawy robi z nich mama. 

Tabela kalorii jest nam dobrze znana. 

Zjesz porządne śniadanie, 

to na cały dzień Ci sił zostanie. 

Ciepły obiadek też obowiązkowy 

i nie potrzebny Ci salon odnowy.  

A lekka kolacja, to szczupła sylwetka i gracja. 

Soki pijesz, zdrowo jesz. 

Zostaniesz w przyszłości, kim tylko chcesz.   

Olaf Jurek  

  

 

 

Reklama  

 

Aby życie miało smaczek, 

zjedz raz jabłuszko,  

raz buraczek. 

Dobry nastrój, śmieszne minki, 

to zasługa witaminki. 

Jedz, na zdrowie! 

Zuzanna Kłonica  

 

 

 

 

Jedz warzywa i pij soki, 

a będziesz silny i wysoki. 

Odżywiaj się i ćwicz zdrowo, 

a będzie Ci w życiu kolorowo. 

Wojciech Bieniek  

 

 

 

 

Zdrowe odżywianie  

 

Wokół mnie tak kolorowo. 

Tu pomarańcz, tam jabłuszko. 

Mocniej bije me serduszko. 

Na obiadek jem warzywa. 

Na rowerku po nich śmigam. 

Na kolację jem brukselkę  

i śpiewam wesołą piosenkę: 

Ręka w górę, noga w bok. 

Wykonuję żabi skok. 

Mniej słodyczy, więcej warzyw. 

Mniej produktów, co się smaży. 

Jedz owoce, soki pij. 

Będziesz wtedy długo żył. 

Julia Kazimierska 
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„W cztery oczy” z Panią 

dyrektor dr Agnieszką Batóg 
 

Jak długo pracuje Pani  

w oświacie? 

- Można powiedzieć, że od 

zawsze.  Swoją pracę 

zawodową rozpoczęłam 

dokładnie 20 lat temu od 

podjęcia zatrudnienia  

w Wyższej Szkole Biznesu 

i Przedsiębiorczości  

w Ostrowcu Św. 

 

Czy pracowała Pani kiedyś na stanowisku dyrektora 

szkoły? 

-Jest to moje pierwsze doświadczenie w pracy na 

stanowisku dyrektora szkoły i muszę przyznać, że bardzo 

lubię swoją pracę, a to w pracy jest moim zdaniem 

najważniejsze. W pełni popieram słowa chińskiego 

filozofa Konfucjusza, który powiedział:  „Wybierz pracę, 

którą kochasz, a nie będziesz musiał pracować nawet 

przez jeden dzień w swoim życiu”. Tego życzę wszystkim 

uczniom naszej szkoły, aby zdobyli takie wykształcenie, 

które w przyszłości pozwoli im wykonywać pracę, którą 

pokochają. 

 

Czym się Pani wcześniej zajmowała? 

-Ciężko w skrócie opisać tym ,czym zajmowałam się 

przez 20 lat swojej pracy zawodowej i nie zanudzić 

swoich rozmówców . Dlatego postaram się w skrócie 

opowiedzieć o swojej ścieżce zawodowej. W  WSBiP 

pracowałam 18 lat na przestrzeni, których zajmowałam 

wiele stanowisk i pełniłam różnorodne obowiązki. Pracę 

rozpoczęłam w biurze Rektora i pracowałam jako 

asystentka Rektora, następnie pełniłam obowiązki 

pracownika ds. reklamy i promocji. Kiedy przy uczelni 

został powołany Akademicki Inkubator 

Przedsiębiorczości, zostałam powołana na stanowisko 

Dyrektora tej jednostki. Jednocześnie odpowiedzialna 

byłam za pozyskiwanie środków unijnych  i zajmowałam 

się pisaniem oraz prowadzeniem projektów. Wówczas, 

pierwszy raz miałam okazje pracować z nauczycielami  

i spotykać się z uczniami naszej szkoły, gdyż wspólnie 

realizowaliśmy projekt: „Opracowanie i upowszechnia-

nie innowacyjnego programu nauczania interdyscy-

plinarnego…”  Naocznie przekonałam się, że nasza 

szkoła ma duży potencjał, bardzo dobrych 

i zaangażowanych w swoją pracę nauczycieli oraz bardzo 

zdolną młodzież.  

Po 18 latach pracy w WSBiP (można powiedzieć, że po 

uzyskaniu pełnoletniości ) chcąc nadal się rozwijać  

i pozyskiwać nowe doświadczenia zawodowe 

postanowiłam zmienić swoją pracę. Dlatego też podjęłam  

pracę w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

gdzie pracowałam przez 2 lata w Biurze Prezydenta. 

Było to miejsce gdzie uzyskałam ogromne 

doświadczenie, czerpiąc je w szczególności od 

Prezydenta Miasta Jarosława Górczyńskiego, ale także 

od swoich współpracowników.   Bardzo się cieszę, że 

mogłam tam pracować, był to dla mnie okres, bogaty  

w doświadczenia i rozwijający.   

 

Czy podoba się Pani praca w naszej szkole? Czy jest tak, 

jak Pani myślała? Zaskoczyło coś Panią? 

- W naszej szkole zdarzają się różne  sytuacje te bardziej 

pozytywne i mniej pozytywne, ale tak bywa w każdej 

pracy. Uważam, że każde zdarzenie, nawet to 

problematyczne, czegoś uczy. Najważniejsze, aby 

wyciągnąć z niego wnioski i naukę. W szkole mamy 

blisko 440 uczniów i to oni są dla mnie najważniejsi, 

więc największym dla mnie wyzwaniem jest to, aby nasi 

uczniowie czuli się tu dobrze i bezpiecznie, aby nauka 

w naszej szkole przynosiła im radość i satysfakcję. 

Jednak, jeśli mówimy o problemach, największym 

wyzwaniem, z jakim się spotykam oraz spotykają na co 

dzień nauczyciele, to problemy wychowawcze, dlatego 

życzyłabym sobie, aby nasi uczniowie darzyli siebie oraz 

innych szacunkiem. Praca w szkole przynosi mi bardzo 

dużą satysfakcję. Na co dzień doświadczam tu wiele 

dobrego oraz wynoszę własną naukę. Uwielbiam dzieci 

oraz młodzież. Cieszy mnie każdy ich sukces i martwi 

każda porażka. Niejednokrotnie złapałam się na tym, że 

jeśli mam gorszy dzień lub jakiś problem, wystarczy, że 

przejdę się korytarzem, gdzie spotykam uśmiechy i miłe 

gesty naszych uczniów. Dzięki takim sytuacjom ładuję 

„akumulatory” do dalszego działania.  

 

Jak współpracuje się Pani z innymi pracownikami 

szkoły i uczniami? 

- W szkole zatrudnione są osoby, które podobnie jak ja, 

kochają swoją pracę, co przekłada się na jakość ich 

pracy. Życzyłabym innym dyrektorom takiej atmosfery, 

jaka panuje w naszej szkole zarówno wśród nauczycieli 

jak i uczniów, którzy chętnie angażują się w oddolne 

inicjatywy.  
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Czy mogłaby Pani zdradzić nam pomysły na 

wprowadzenie zmian do szkoły? Jakie będą? Co przed 

nami? 

-Pomysłów mam wiele… Cieszę się, że udało nam się 

wdrożyć pierwszy z nich. Mam na myśli  program 

„Aktywny uczeń”, dzięki któremu nasi uczniowie mogą 

rozwijać swoje zainteresowania. Chciałabym również 

zachęcić uczniów do dbania o swoje zdrowie poprzez 

właściwe odżywianie. Liczę, że wspólnie z kadrą 

pedagogiczną i wszystkimi uczniami uda nam się 

również wprowadzić kolejny program „Zdrowy uczeń”, 

który wpłynie pozytywnie na ich odżywianie. Jeśli 

chodzi myślimy natomiast o infrastrukturze szkolnej, 

chcę systematycznie remontować i odnawiać korytarze 

oraz sale lekcyjne. Zgodnie z zapowiedzią Prezydenta 

Jarosława Górczyńskiego w najbliższym czasie trzy 

pracownie zostaną wyposażone w sprzęt komputerowy,  

a w przyszłym roku szkoła zyska nowe wielofunkcyjne 

boisko. W zeszłym miesiącu, udało się nam złożyć 

projekt na kompleksowe wyposażenie i remont  trzech 

pracowni: biologiczno-chemicznej, matematyczno-

fizycznej, geograficzno-przyrodniczej oraz bloku 

sportowego i szatni. Liczę na to, że uda nam się pozyskać 

te środki i z pomocą władz miasta nasza szkoła zyska 

nowe oblicze, które wzbogaci ofertę dydaktyczną oraz 

funkcjonalność i bezpieczeństwo dla uczniów. 

 

Jakie szkoły Pani ukończyła i czy Pani lubiła się uczyć? 

-Jeśli chodzi o edukację, to trochę ona trwała,  

a dokładnie 21 lat. Skończyłam ośmioletnią szkołę 

podstawową, następnie 4-letnie liceum ogólnokształcące, 

później 5-letnie studia magisterskie na kierunku 

ekonomia, a ostatnim miejscem edukacji były 4-letnie 

studia doktoranckie w SGGW w Warszawie. 

Ukończyłam również studia podyplomowe z zakresu: 

Zarządzania zasobami ludzkimi, Zarządzania oświatą 

oraz Przygotowującymi do pracy nauczyciela. Czy 

lubiłam się uczyć? Chyba niespecjalnie, zresztą sami 

wiecie najlepiej, że w wieku 14, 15 czy nawet 17 lat jest 

tyle ciekawych rzeczy, że czasami jest trudno skupić się 

tylko na nauce, ale wiedziałam, że należy się uczyć  

i zdobywać wiedzę bo to w przyszłości zaowocuje.  

 

Jaki zawód chciała Pani wykonywać, gdy była Pani 

w naszym wieku? 

-Jaki zawód chciałam wykonywać? Trudno jest mi sobie 

to przypomnieć, chyba nie było konkretnego zawodu, 

o jakim marzyłam, ale mogę powiedzieć, że obecnie 

jestem zadowolona ze swojej ścieżki zawodowej.  

 Jak spędzała Pani wolny czas będąc w naszym wieku? 

-Gdy byłam w waszym wieku, nie miałam tylu 

możliwości spędzania wolnego czasu, ile Wy macie 

obecnie, dlatego też nie będzie to nic ekstrawaganckiego 

ani wzbudzającego Wasz zachwyt. Po prostu swój wolny 

czas najczęściej spędzałam ze znajomymi.  

 

Prosimy dokończyć zdania: 

Moja ulubiona pora roku to lato. Uwielbiam, wakacje 

i słońce. 

Mój ulubiony przedmiot w szkole to matematyka. 

Lubię uczniów, którzy są szczerzy i odpowiedzialni,  

szanują siebie i innych. 

Kiedy mam wolny czas, to odpoczywam. 

Moja ulubiona książka to, …może nie ulubiona, ale taka, 

którą chętnie bym ponownie przeczytała to „Pianista”, 

jest to książka która dokładnie oddaje przerażającą 

wojenną rzeczywistość. Natomiast z literatury dziecięcej, 

to seria książek opowiadających o przygodach Ani 

Shirley .  

Chętnie wyjechałabym do Japonii. 

 

Bardzo dziękujemy za rozmowę. Wynika z niej,  

że zamierza Pani wiele zmienić w naszej szkole. Będzie 

to z całą pewnością wymagało dużego nakładu pracy 

oraz szczególnej sumienności. Wobec tego nie pozostaje 

nam nic innego, jak w imieniu wszystkich uczniów 

życzyć Pani powodzenia w realizacji planów względem 

naszej szkoły. 

-Dziękuję za wywiad i życzę Wam oraz wszystkim 

uczniom z naszej szkoły dużo zapału do nauki oraz 

osiągania jak najlepszych wyników w nauce 

i zachowaniu 

Julia  Kazimierska i Patrycja Mossakowska 
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Z Prezydentem Jarosławem 

Górczyńskim bez tajemnic 
 Tuż po wyborach 

samorządowych 

przedstawicielom 

Szkolnego Koła 

Dziennikarskiego udało 

się spotkać z Panem 

Prezydentem 

Jarosławem 

Górczyńskim  

i przeprowadzić wywiad. 

 

Sonia - Panie Prezydencie ,, Każdy człowiek jest tyle 

wart, ile wartości zdobył pracą, a dla innych tyle, ile 

potrafi im być potrzebny.” Ten mądry aforyzm Maksyma 
Gorkiego w pełni odzwierciedla Pana pracę  

i relacje z mieszkańcami miasta. 
 

Amelia -  Gratulujemy Panu zwycięstwa w wyborach na 

Prezydenta Miasta  i cieszymy się, że przez kolejne lata 

będzie Pan z nami. Doceniamy to, co już Pan zrobił i 

mamy nadzieję, że jeszcze czeka nas, młodych 

mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego, wiele 

niespodzianek 
. 

Marcelina - Zdajemy  sobie  sprawę, że  to  były  bardzo  

ważne  lata, ale  społeczeństwo   naszego miasta doceniło 

Pana trud i zaangażowanie w realizację wielu działań i 

przedsięwzięć, życząc sobie, aby Pan kontynuował swoje 

zadania. 
 

Sonia - My, młodzi ostrowczanie, jesteśmy dumni, że 

jest Pan naszym Prezydentem. Realizuje Pan wiele 

naszych marzeń i pragnień, dlatego jesteśmy za to 

szczególnie wdzięczni. Doceniamy to wszystko, co Pan 

dla nas zrobił i mamy nadzieję na więcej… 
 

Kim Pan chciał zostać, będąc w naszym wieku? Czy 

planował Pan karierę polityczną?   

- Kiedy się jest w młodym wieku, człowiek ma różne 

myśli. Nie planowałem kariery politycznej i z tego też 

tytułu wybrałem się na studia za granicę.  

 

Jak wygląda dzień pracy na stanowisku Prezydenta 

Miasta? 

- Początki są schematyczne. Każdego dnia rozpoczynam 

pracę od podpisywania dokumentów, ale już kolejne 

czynności bywają różne. Najczęściej wygląda to tak, że 

spotykam się i rozmawiam tutaj,  

w swoim gabinecie, z zaproszonymi gośćmi: 

dyrektorami, prezesami spółek, mieszkańcami miasta 

albo dziennikarzami, tak jak z wami, dzisiaj,  

w tym momencie. Następnie jest czas na realizowanie 

bieżących zadań i planowanie przyszłych. Bardzo lubię 

wyjazdy w teren. Wychodzę z założenia, że „pańskie oko 

konia tuczy”. Lubię doglądać realizacje inwestycji czy 

postęp w pracach budowlanych, fizycznie, naocznie, 

przekonywać się, jak to wygląda. Na koniec dnia 

spotykam się też z naczelnikami Urzędu Miasta, którzy 

relacjonują, jak wygląda z ich punktu widzenia dzień i 

jakie mamy propozycje, problemy czy plany.  
 

Odniósł Pan duży sukces. Jaką radę dałby Pan nam – 

młodym ludziom, abyśmy w przyszłości mogli 

wyeliminować własne porażki? 

- Sztuką jest uczyć się na własnych błędach. Nie ma 

takich ludzi, którzy ich nie popełniają, więc nie 

przejmowałbym się na waszym miejscu, gdy się takie 

przytrafią. Ważniejsze jest, aby wyciągać z nich wnioski 

i naukę. To jest bardzo ważne w waszym wieku, abyście 

inwestowali w siebie, bo to jest najlepsza inwestycja. 

Uczcie się przede wszystkim języków,  

systematyczności, pracowitości i rozwijajcie swoją 

wiedzę oraz dbajcie o wykształcenie. Rozwijajcie własne 

pasje, które macie, a to zaprocentuje oraz otworzy wam 

wiele drzwi na przyszłość.  
 

Jakie cechy charakteru ceni Pan najbardziej  

i dlaczego? 

-To, co powiedziałem w poprzednim słowie, przede 

wszystkim uczciwość i pracowitość. 
 

Wkrótce będzie otwarte nowe BWA. Czy może nam Pan 

uchylić rąbka tajemnicy, jakie atrakcje i zajęcia 

przewiduje Pan dla dzieci i młodzieży? 

- Nie tylko BWA. Będzie wkrótce otwarty Ostrowiecki 

Browar Kultury. To dawny Browar Saskich, który będzie 

mieścił w swojej siedzibie trzy instytucje: Miejskie 

Centrum Kultury, Biuro Wystaw Artystycznych i 

Miejską Bibliotekę Publiczną. To nowoczesny obiekt, 

który będzie oknem na świat w dziedzinie kultury, nauki, 

rozrywki dla wielu przyszłych pokoleń młodych 

ostrowczan, ale i dla nas, którzy tutaj żyją. Mam 

nadzieję, że w tym obiekcie wiele osób odkryje swoje 

pasje oraz talent. Kiedyś będą mogli powiedzieć, że 

swoje pierwsze kroki stawiali właśnie na scenach czy w 

pomieszczeniach Ostrowieckiego Browaru Kultury. 

Cenię sobie bardzo inicjatywy młodych ludzi, dlatego 

zachęcam was, abyście składali propozycje, swoje 

wnioski, spostrzeżenia i wysyłali je bezpośrednio do 

Biura Prezydenta albo do dyrektora Miejskiego Centrum 

Kultury czy Biblioteki Publicznej. Ta oferta na pewno 

będzie różnorodna dla wszystkich mieszkańców 
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Ostrowca Świętokrzyskiego. Ale jak rozmawiam z wami, 

to powiem, że kiedyś bardzo mi się podobała wasza 

inicjatywa: Festiwal Kolorów. Czasem trudno mnie 

przekonać do takich pomysłów, ale powiem wam, że to 

była fajna zabawa! 
 

Wszystkich uczniów PSP nr 4 ciekawi, jakie zmiany 

pragnie Pan wprowadzić w naszej szkole? 

- Chciałbym, aby we wszystkich szkołach były bardzo 

dobre warunki do nauki, do waszego rozwoju. Pragnę, 

aby były świetnie wyposażone pracownie: lingwistyczne, 

matematyczne, fizyczne, abyście mogli też rozwijać swe 

pasje także w innych obszarach - tu mówię też o 

humanistycznych przedmiotach. Stąd też inwestujemy. 

W tej chwili mamy taki projekt w mieście, gdzie 

zakupimy ponad 500 komputerów - laptopów dla 

uczniów wszystkich szkół. W Publicznej Szkole nr 4 

zasłużyliście na to, żeby mieć bardzo dobre boisko. To 

taka nagroda dla was, aby takie boisko wielofunkcyjne, z 

prawdziwego zdarzenia, było przy waszym obiekcie. 
 

W wakacje najchętniej spędzamy czas na Rawszczyźnie 

lub Gutwinie, czy przewiduje Pan wprowadzenie w 

tych miejscach nowych atrakcji? 

- Tak, to jest proces ciągłego ulepszania, wspierania, 

poprawiania. Będą dodatkowe atrakcje na Rawszczyźnie, 

bo ona się przyjęła. Muszę wam się przyznać, że 

frekwencja w ciągu 2 miesięcy zaskoczyła wszystkich. 

Ponad 55 tysięcy osób kupiło bilet na otwarte baseny. To 

jest naprawdę olbrzymia liczba. Będziemy na 

Rawszczyźnie tworzyć dodatkowe zaplecze sanitarne, 

pergole, pojawi się mostek nad rwącą rzeką, więc 

nowych atrakcji na pewno przybędzie. 
 

W jaki sposób spędza Pan wolny czas? Czy ma Pan 

jakąś pasję?  

- Moim problemem jest to, że mam bardzo mało wolnego 

czasu. Lubię pływać oraz jeździć na rowerze, ale rzadko 

mi się ostatnio to zdarza. Lubię piesze wędrówki oraz 

grzybobranie. To jest coś wyjątkowego, co pozwala 

odpocząć. Cenię sobie wspólny czas spędzony z rodziną, 

bo  nigdy nie jest go za dużo. Upływ czasu powoduje, że 

spostrzegamy dopiero po czasie to, co nam umknęło 

sprzed oczu. 

 

Po raz kolejny został Pan Prezydentem Ostrowca 

Świętokrzyskiego. To na pewno trudne oraz 

odpowiedzialne zadanie. Jakie zmiany zamierza Pan 

wprowadzić w mieście? 

- To bardzo odpowiedzialne zadanie, wymagające 

pełnego zaangażowania, bo tylko praca może przynieść 

efekty. Ta praca czteroletnia została bardzo dobrze 

oceniona przez naszych  mieszkańców za co bardzo 

dziękuję waszym rodzicom i dziadkom, że zechcieli 

głosować na moją osobę i na mój komitet. Wszystkie 

zmiany, które nas czekają, będą podyktowane 

perspektywą rozwoju naszego miasta. Najważniejsza jest 

gospodarka i będzie ona odgrywać kluczową rolę w tej  

kadencji Samorządu. Poza tym, jak przez ostatnie 4 lata, 

będę się tak starał zmieniać nasze miasto, aby 

mieszkańcom żyło się lepiej i mieli więcej możliwości 

spędzania czasu wolnego.  
 

Jak Pan widzi Ostrowiec Świętokrzyski za pięć lat? 

- Jako miasto, które jest liderem nie tylko  

w województwie, jeśli chodzi  o tempo rozwoju  

i komfort życia. 
 

Prosimy teraz o dokończenie zdań: 

Mój ulubiony kolor to zielony 

W szkole lubiłem uczyć się matematyki i fizyki 

Marzę o chwili wolnego czasu (czytaj – o wakacjach). 

Moja ulubiona pora rok to wiosna 

Książka, którą warto przeczytać to wiele, ale 

wymieniłbym ,,Folwark zwierzęcy” Georga Orwella. 

Dziękujemy z wywiad. Życzymy samych sukcesów  

w pracy i w życiu osobistym. Oby spełniły się wszystkie 

Pana marzenia, te bardziej osobiste oraz te zawodowe, 

bo wtedy i my, ostrowczanie, będziemy szczęśliwi. 
 

-Bardzo dziękuję młodym dziennikarkom, reporterkom 

za tak profesjonalne przygotowanie wywiadu. Wierzę  

w to, że będziecie osiągać wiele sukcesów. Mam dla was 

małe upominki na pamiątkę tej wizyty. 
Sonia Banaś, Marcelina Kromke,  Amelia Kubik 
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Jan Paweł II - wychowawca 

młodych i wzór  

do naśladowania 

Bardzo podziwiamy naszego papieża i uważamy, że 

jest postacią godną naśladowania. Często 

wspominamy to, jakim był dobrym człowiekiem, jak 

bardzo kochał Pana Boga i ludzi.  

Zawsze pomagał bliźnim, nie krzywdził nikogo  

i nie szydził z innych. Największą wartością dla niego 

był człowiek.  

Uważamy, że jego nauka w szczególny sposób 

wpływa na charakter i życie młodego pokolenia.  

Dzięki niemu uczymy się  szacunku do wszystkich 

ludzi. Wiemy, że należy pomagać innym i traktować 

ich na równi.  

Ojciec Święty wiedział, że ludzie młodzi są pełni 

radości życia, entuzjazmu i nadziei.  W ich sercach 

kryją się marzenia i aspiracje dotyczące ich 

przyszłości. Podkreślał, że młodość rządzi się prawem 

spontaniczności i pogody ducha. Z tej racji podczas 

spotkań z młodzieżą zachowywał się w sposób bardzo 

naturalny: klaskał w dłonie, tupał nogą, opowiadał 

radosne historie, a nawet machał rękoma w rytm 

muzyki. To sprawiało, że oni widzieli w nim kogoś, 

kto się z nimi utożsamia, kto chce być jednym z nich.  

Warto dziś przypomnieć sobie słowa Jana Pawła II 

skierowane do młodzieży na Westerplatte w1987r.: 

Każdy z was, młodzi przyjaciele, znajduje też w życiu 

jakieś swoje "Westerplatte". Jakiś wymiar zadań, które 

musi podjąć i wypełnić. Jakąś słuszną sprawę, o którą 

nie można nie walczyć. Jakiś obowiązek, powinność, 

od której nie można się uchylić. Nie można 

zdezerterować".  

 

Czy wiesz? 
 
W 1926 roku Karol Wojtyła rozpoczął naukę  

w męskiej, siedmioklasowej Szkole Powszechnej im. 

Marcina Wadowity w Wadowicach. Po ukończeniu 

Szkoły Powszechnej w 1931 roku zaczął uczęszczać 

do Państwowego Gimnazjum Męskiego im. Marcina 

Wadowity w Wadowicach. Gorliwie uczył się języków 

obcych, w tym szczególnie pilnie greki oraz łaciny,  

i występował w międzyszkolnym teatrzyku 

amatorskim. 

 

W czasie pielgrzymki do Polski w 1999 roku papież 

wspominał: „A tam była cukiernia. Po maturze 

chodziliśmy na kremówki. „Że myśmy to  

wszystko wytrzymali, te kremówki po maturze!" – 

wspominał Papież. Chodziło o konkurs na zjedzenie 

jak największej ilości kremówek. Karol Wojtyła miał 

zjeść ich 11. 

 

Warto zapamiętać słowa Ojca Świętego: 
„Człowiek jest wielki nie przez to, co posiada, lecz 

przez to, kim jest; nie przez to, co ma, lecz przez to, 

czym dzieli się z innymi. ” 
 „Czujesz się osamotniony. Postaraj się odwiedzić 

kogoś, kto jest jeszcze bardziej samotny. ” 

„Wymagajcie od siebie choćby inni od was nie 

wymagali. ” 
„Wczoraj do ciebie nie należy. Jutro niepewne... Tylko 

dziś jest twoje. ” 

 
Był też nauczycielem, a to jedna z anegdot  

o jego metodach nauczania. 

Była sesja zimowa. Czekaliśmy na ks. prof. 

K. Wojtyłę, który miał egzaminować z etyki.  

Po dwóch godzinach wszyscy rozeszli się do domów, 

poza jednym kolegą księdzem, który przez cały 

semestr nie był na ani jednym wykładzie ks. prof. 

Wojtyły, gdyż w tym czasie wyjeżdżał na wystawy 

malarstwa do Warszawy. Ksiądz Profesor prosto  

z opóźnionego pociągu przyszedł pod salę 

egzaminacyjną. Wyglądał bardzo młodo, nie 

wyróżniał się wizualnie wśród księży studentów, 

którzy byli parę lat młodsi od niego. Ksiądz student 

pyta K. Wojtyłę, którego wcześniej nie widział na 

oczy: 

– Stary, ty też na egzamin?  

– Tak – odpowiedział zgodnie z prawdą Ksiądz 

Profesor, nie dodając ważnego szczegółu, że  

w charakterze egzaminatora. Ksiądz student zaczął 

ubolewać nad spóźnieniem egzaminatora,  

a tenże w mig zorientował się, że czekający nie 

uczęszczał na wykłady. Usiadł obok niego  

i zaczęli godzinną rozmowę związaną  

z zagadnieniami etyki, które były przedmiotem 

wykładów. Ksiądz student z podziwem popatrzył na 

ks. Wojtyłę i stwierdził: 

Warto wiedzieć 
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– Stary, jak ty jesteś obkuty! Proszę cię, jeśli przyjdzie 

Ksiądz Profesor, to nie wchodź przede mną na 

egzamin, bo z pewnością obleję!  

– Dobrze – zgodził się pokornie ks. Wojtyła – ale 

powiedz mi szczerze, dlaczego nie byłeś na ani 

jednym wykładzie?  

– Bo wiesz, panuje powszechna opinia, że jego 

wykłady są bardzo trudne i wręcz abstrakcyjne, ale 

gdyby miał taki dar przekazywania wiedzy jak ty, to 

słuchałbym go z największą przyjemnością. 

 – Dobrze, to daj indeks – powiedział Ksiądz  

Profesor. 

– Co ty, żarty sobie stroisz? – zapytał ksiądz student, 

na co usłyszał:  

– Daj indeks, jestem Wojtyła – i Ksiądz Profesor 

wpisał oniemiałemu z przerażenia koledze 4+, 

z uwagą, by jednak w przyszłym semestrze zaczął 

uczęszczać na wykłady, by samemu wyrobić sobie sąd 

o wykładowcy. Tym pozornie małym wydarzeniem,  

o którym dowiedzieliśmy się natychmiast, zyskał taką 

sympatię, że bariera iluzorycznego strachu została 

pokonana na zawsze... 

Marcelina i Amelia 
 

Nauczyciel 
 

Jan Paweł II uczył, jak żyć i postępować,  

by niczego potem w życiu nie żałować.  

Był nauczycielem i orędownikiem miłości. 

Pokazywał, jak czerpać z życia wiele radości. 

  Był na dobrej drodze, by zmienić świat,  

ale niestety nie wystarczyło mu lat. 

Chociaż dziś Papieża nie ma już z nami,  

on wie na pewno, że bardzo go kochamy. 

                                                   E.W. 

 

W 40. rocznicę 
 

16 października 2018 roku obchodziliśmy 40. 

rocznicę wyboru kardynała Karola Wojtyły na 

Papieża. Z tej okazji uczniowie Szkolnego Koła 

Caritas i Grupy Misyjnej  zaprezentowali  

w naszej szkole program słowno- muzyczny pt. 

,,Był taki Papież wśród nas” poświęcony 

pamięci wielkiego rodaka.  
 

Długie były to obrady, a gdy dym popłynął biały, 

niecierpliwie tłumy wiernych ze zdumienia oniemiały. 

 Stał przed nami papież – Polak,  

przybysz z kraju dalekiego.  

A w tym kraju wszyscy ludzie  

już modlili się za niego. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 

 
100-lecie odzyskania 

niepodległości. Sprawa bliska 

sercom wszystkich Polaków 
 

  
Wielu uczniów zastanawia się: Co to jest 

Niepodległość? Co to jest patriotyzm?  Dziś 

spróbuję  Wam odpowiedzieć na te trudne pytania. 
  
Niepodległość to słowo oznaczające niezależność 

państwa od formalnego wpływu innych jednostek 

politycznych.  
  
Niepodległość można określić również jako 

suwerenność potencjalną. 
  
Wybrane akty odzyskania niepodległości 

upamiętniane są jako święta narodowe np.: 

– 11 listopada (Święto Niepodległości), rocznica 

odzyskania przez Polskę niepodległości 1918 r.  

– 4 lipca (Dzień Niepodległości), rocznica uchwalenia 

Deklaracji Niepodległości Stanów Zjednoczonych 

1776r.  

Warto wiedzieć 
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 Narodowe Święto Niepodległości to najważniejsze 

polskie święto narodowe, obchodzone co roku 11 

listopada, na pamiątkę odzyskania przez Polskę 

niepodległości w 1918 roku. Przez ponad 120 lat 

niewoli zaborczej Polacy próbowali na przeróżne 

sposoby odzyskać niepodległość i czekali latami na 

dogodny moment. W końcu nadszedł i to zupełnie 

niespodziewanie. Zabójstwo arcyksięcia Franciszka 

Ferdynanda i wybuch I wojny światowej były tu 

kluczowe. Mimo sporów między ugrupowaniami, 

ostatecznie 11 listopada 1918 r., po wieloletnich 

zmaganiach o odzyskanie niepodległości, Rada 

Regencyjna przekazała władzę nad podległym jej 

wojskiem Józefowi Piłsudskiemu. Tego dnia, po 

pertraktacjach Marszałka z Centralną Radą Żołnierską 

wojska niemieckie zaczęły się wycofywać z Królestwa 

Polski. W nocy rozbrojono również niemiecki 

garnizon stacjonujący w Warszawie. Dnia 16 listopada 

marszałek Piłsudski w depeszy do wszystkich krajów 

Europy informował o powstaniu niepodległego 

państwa na odzyskanych terenach polskich. Wolność 

stała się faktem!  
  
Święto Niepodległości zostało ustanowione przez 

Sejm dopiero w 1937 i przed wojną obchodzono je 

zaledwie dwa razy. Po wojnie świętem narodowym 

stał się dzień podpisania Manifestu PKWN, czyli 22 

lipca. Na nowo dzień 11 listopada powrócił do 

kalendarza uroczystości państwowych pod koniec 

epoki komunistycznej w 1989 roku.  
  
Ten szczególny dzień skłania do refleksji na temat 

patriotyzmu.  

Patriotyzm to miłość do własnej ojczyzny i gotowość 

poświęcenia się dla własnego narodu.  
 

Godny strój, przypięcie biało – czerwonego kotylionu, 

wysłuchanie apelu z prawdziwą 

powagą  i  zaangażowaniem,  to szacunek dla historii  

i dziejów naszego narodu, to współczesny wyraz 

patriotyzmu. Podkreślić należy, iż patriota  to nie tylko 

człowiek stający w obronie kraju podczas wielkich 

zagrożeń. Jest nim również osoba, która w 

codziennym życiu szanuje symbole narodowe, która 

pamięta o ważnych dla kraju i jego historii 

wydarzeniach czy rocznicach. Współczesny patriota to 

człowiek kultywujący pamięć o swoich przodkach, 

wyrażający zainteresowanie rodzimą kulturą, historią 

i teraźniejszą sytuacją kraju. Troskę o losy ojczyzny 

mamy, my Polacy, szansę okazywać niemal 

nieustannie. Jej wyrazem jest na przykład uczciwa i 

twórcza praca, rzetelne zdobywanie wiedzy,  dbanie o 

poprawność języka ojczystego, zarówno w mowie, jak 

i piśmie, troska o dobro rodziny, a także  szacunek dla 

narodowej tradycji. 

W godnym i uroczystym przeżyciu tego święta 

pomaga nam udział w liturgii eucharystycznej, tym 

bardziej, że w tym roku wypada ono  

w niedzielę. Modlitwy za poległych w obronie 

Ojczyzny zanoszone są w świątyniach w kraju  

i poza jego granicami. Organizowane są także 

uroczyste apele żołnierskie i harcerskie, pod 

pomnikami bohaterów narodowych składane są kwiaty 

i palone są znicze na grobach żołnierzy. Gmachy 

państwowe, domy oraz ulice dekorowane są polskimi 

flagami. Bądźmy dumni z niepodległej Polski!  

  

 Wyniki ankiety ulicznej, w której   pytaliśmy:  

 Co to jest niepodległość?  

 21- osób znało poprawną odpowiedź 

 33- osoby nie znały poprawnej odpowiedzi 

 

Dekalog patrioty 
1. Kochaj swoją ojczyznę. 
2.Szanuj  symbole narodowe. 

3.Posługuj się piękną polszczyzną. 

4.Bierz udział w uroczystościach narodowych. 

5.Posiadaj podstawową wiedzę o swojej ojczyźnie.  

6.Bądz uczciwy i prawdomówny.  

7.Szanuj każdego człowieka.  

8.Nie pozwól by imię kraju zostało zhańbione. 

Julia Kazimierska 

 

 
 

 
To My – Patrioci 

Warto wiedzieć 
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Światowy Dzień Pluszowego 

Misia 

 
 

Trochę historii  

Jak podaje wikipedia kariera misia-zabawki 

rozpoczęła się w końcu XIX wieku. Margarete Steiff - 

niemiecka inwalidka sparaliżowana wskutek choroby 

Heinego-Medina, szyła różne pluszowe zabawki-

zwierzątka. Jej siostrzeniec Richard Steiff w roku 

1880 wpadł na pomysł, aby ulepszyć ich konstrukcję  

i założyć firmę produkującą takie zabawki  

w wirtemberskiej miejscowości Giengen an der Brenz, 

10 km od granicy bawarskiej. Pluszowe zwierzątka 

wystawiono na targach w Lipsku w 1903. 

Zainteresowały one Amerykanów i 3000 egzemplarzy 

wyeksportowano do Stanów Zjednoczonych. Tam 

zdobyły dużą popularność i wkrótce podobne misie 

zaczęły wytwarzać inne firmy zabawkarskie. Firma 

Steiffa nadal istnieje i nadal zajmuje się produkcją 

pluszowych zabawek.  

 

Można też spotkać inną wersję historii powstania tej 

sympatycznej maskotki. Mianowicie, w 1902 roku, 

podczas jednego z polowań prezydenta Stanów 

Zjednoczonych Teodora „Ted-dy” Roosevelta, jego 

towarzysz łowów postrzelił młodego niedźwiadka. 

Gdy przyprowadził zwierzątko do prezydenta, ten 

widząc przerażenie malca kazał go uwolnić. Epizod 

ten przedstawił na rysunku Clifford Berryman. Jego 

grafika ukazała się w gazecie „The Washington Post”  

i dla sklepikarza z Brooklynu, Morrisa Mitchoma, 

imigranta z Rosji stała się inspiracją do produkcji 

pluszowych niedźwiadków o nazwie Teddy, za 

specjalnym pozwoleniem prezydenta. W ciągu kilku 

lat Mitchom stał się potentatem  

i właścicielem firmy „Ideal”, jednej z najbardziej 

znanych firm produkujących pluszowe misie. 

 

Pluszowe misie chronią, oswajają, dają poczucie 

bezpieczeństwa. To idealni pocieszyciele  

i powiernicy dziecięcych sekretów oraz najlepsi 

przyjaciele każdego malucha.  Mięciutkie są najlepsze 

do przytulania, bo czasami przejmują rolę opiekuna. 

Starsze dzieci i nastolatki patrząc na swoje maskotki, 

przypominają sobie miłe chwile spędzone  

w dzieciństwie. Pluszowy miś idealnie sprawdza się 

także w kryzysowych sytuacjach, to m.in. talizman 

przynoszący szczęście na egzaminie. I jak tu go nie 

kochać? 

 

 
 

Z okazji Światowego Dnia Misia przedszkolacy  

i uczniowie z klas I-III przygotowali piękne prace 

plastyczne, obejrzeli bajki: „Miś Uszatek” i „Miś 

Coralgol”. Spróbowali misiowego miodku  

i zatańczyli ze swoimi ulubionymi misiami.  

W rolę „dużych misiów” wcielili się Oskar  

i Sebastian z klasy siódmej, którzy chętnie bawili się z 

młodszymi uczniami. Klasom starszym w tym dniu też 

towarzyszyły ich ulubione maskotki. Chętnie o nich 

opowiadali i ich opisywali.  

 

 
 

 

 

Warto wiedzieć 

Warto wiedzieć 

Warto wiedzieć 
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Misie należą do najpopularniejszych zabawek 

na świecie. Niemal każdy z nas miał takiego 

ukochanego. Są w różnych kolorach, kształtach  

i rozmiarach – od ogromnego do malutkiego, takiego 

jak mój.  

Mój miś towarzyszy mi od dzieciństwa. Jest 

różowy z białymi dodatkami, a jego oczy są 

niebieskie. Na brzuszku ma napis ,,Mój pierwszy miś”. 

Jego futerko jest miękkie i delikatne, dlatego chętnie 

przytulam się do niego. Ma bluzę w kolorze 

miętowym z dodatkiem czarnych i różowych pasków 

na kieszeniach, kapturze i uszkach.  

Jest śliczny!!! To mój wierny przyjaciel. 

 

Paulina Krzos.  

 

 

Przedstawiam Wam Zuzię – moją ukochaną 

przytulankę, która pochodzi z Gangu Słodziaków.  

Cały jej  tułów jest trójkolorowy. Oczy ma 

duże i niebieskie, a nosek przypomina czarny 

węgielek. Uszka mojej Zuzi są koloru szaro-różowego, 

a brzuszek biały jak śnieg. Jej stópki są malutkie,  

a ogonek puszysty jak polarowy kocyk.  

Mam dużo pluszowych misiaczków, ale ten 

skradł moje serce!!! 

Wiktoria Kwiatkowska 

  

 

Moja ukochaną maskotkę nazwałam Buba. Ma 

10 lat i jest ze mną niemalże od urodzenia. 

  Jej sierść jest beżowa. Oczka ma czarne,  

a uszka zwisające. Ubrana jest w różową sukienkę  

i fartuszek. Uroku dodaje jej piękna, różowa kokardka. 

Bubę spotkało już wiele przygód, np. już wiele 

razy była poddawana ciężkiej operacji zszywania 

łapki. Zawsze  jednak wszystko się udaje! 

Lubię się do niej przytulać i wracać pamięcią 

do chwil, kiedy byłam bardzo mała. Moją kochaną 

Bubę dostałam na moje pierwsze urodziny  

i zdecydowanie był to mój najlepszy prezent! 

 

Marcelina Dziewięcka   

 

 

Mój pluszowy przyjaciel to Rudolf. Mam go 

od niedawna, ale bardzo go lubię.  

Jest koloru brązowego, a wyróżniają go  jego 

czerwone rogi. Posiada czerwony szalik ze 

śnieżynkami. Zachwyca swoim urokiem i sprawia, że 

się chce go wziąć w ręce i mocno przytulić. 

 

Lilianna Sprycha 

 

 

Zabawy z pluszowym misiem 

 

 
 

 
 

 
 
 

  

Warto wiedzieć 
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Przepis na sukces wzorowego 

ucznia  

 
Składniki:  

 szczypta dobrych chęci 

 garść wytrwałości 

 kropla sumienności 

 kilogram pracowitości 

 trochę dobrej pamięci 

 wiele pasji i zainteresowań 

 moc wiary we własne siły 

 multum pozytywnego myślenia 

 niezmierzone ilości optymizmu 

Sposób wykonania: 

1. Dobrze organizuj własną naukę. 

2. Dbaj o dobry nastrój. 

3. Nie narzekaj! 

4. Powtarzaj nabyte wiadomości. 

5. Dotrzymuj danego słowa. 

6. Ciesz się nawet z małych osiągnięć. 

7. Uwierz, że możesz. 

8. Odnajdź swoją pasję. 

9. Wykorzystaj swoje możliwości. 

10. Daj sobie prawo do błędów. 

11. Myśl pozytywnie! 

Sukces gotowy na 100%!!! 

 

Wiedza jest drugim słońcem 

 

Świąteczny  przepis   

na  szczęście  
 

Przygotuj: 

 cztery filiżanki miłości,                                                                                                                              

 szczyptę lojalności,                                                                                                         

 garstkę przebaczenia,  

 pełną szklankę przyjaźni, 

 dwie łyżeczki czułości,  

 cztery kwarty wiary,  

 beczkę śmiechu.      

 

Sposób wykonania: 

Miłość połącz z lojalnością  i starannie zmieszaj 

z wiarą. Przypraw dobrocią, czułością oraz 

wyrozumiałością. Dodaj przyjaźń i miłość. Obficie 

spryskaj śmiechem. Składniki jeszcze raz dobrze 

wymieszaj. Wypiekaj w słońcu przynajmniej przez 

kwadrans. Serwuj codziennie w obfitych porcjach! 

Nikomu nie żałuj!  Sprawdź w praktyce i polecaj 

innym.  

 

 

Przepis na świąteczne 

pierniczki Pani Joli 
 

Składniki: 

¼ szklanka miodu 

80 g masła 

1 jajko 

½ szklanki brązowego cukru 

2 ¼ szklanki mąki pszennej 

1 łyżeczka sody oczyszczonej 

1 łyżeczka przypraw korzennych 
 

Sposób wykonania: 

Miód, masło i cukier podgrzać w garnuszku. 

Wystudzić. Dodać pozostałe składniki i wymieszać. 

Wałkować na grubość 2-3 mm. Wykrawać pierniczki 

o dowolnych kształtach. Układać na blaszce. Piec 

ok.8-10 minut w temperaturze 170 stopni. 

                                                            SMACZNEGO! 

 

Coś na ząb 
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Rozwiązanie krzyżówki prosimy przynosić do sali 25. Na zwycięzcę czekają nagrody! 
 
 

Ha, ha, ha… 
Dwóch chłopców spędza noc przed wigilią  

u dziadków. Przed pójściem spać, klękają przed 

łóżkami i modlą się, a jeden z nich ile sił w płucach 

woła głośno: 

- Modlę się o nowy rowerek, modlę się o nowe klocki 

LEGO, modlę się o nową komórkę … 

Starszy brat pochylił się i szturchnął go mówiąc: 

- Dlaczego tak krzyczysz? Bóg nie jest głuchy! 

 Na to chłopiec: 

 - Nie, ale babcia jest. 

 
 
 
 
 

Rozrywka 
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